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Obveščamo vas, da se je podjetje Optic-Tel d.o.o. skupaj 
z izvajalcem GVO, d. o. o., prijavilo na javni razpis Gradnja 
širokopasovnega optičnega omrežja v občini Slovenska 
Bistrica. Pogodbo z Ministrstvom za digitalno preobraz-
bo smo že podpisali. 
Gradnja je delno sofinancirana iz evropskih sredstev v 
sklopu Mehanizma za okrevanje in odpornost (prek Mi-
nistrstva za digitalno preobrazbo), večji del pa jo financi-
ra podjetje Optic-Tel z lastnimi sredstvi.
Projekt je trenutno v fazi projektiranja, zato podrobnosti 
o fizičnem poteku gradnje še niso znane. Časovni zače-
tek del na terenu je predviden spomladi leta 2025, prvi 
uporabniki pa bodo na omrežje priključeni predvidoma 
v letu 2026. Zaradi časovne omejenosti projekta in pri-
dobivanja potrebnih soglasij in mnenj bo gradnja pote-
kala od hiš proti funkcijskim lokacijam.
Sočasno z gradnjo optičnega omrežja bo mogoče zgra-
diti tudi hišni priključek, ki vam bo zagotavljal sodobno 
telekomunikacijsko povezavo in velike hitrosti preno-
sa podatkov, ki jih omogoča najsodobnejše optično 
omrežje. 
V zvezi z gradnjo bomo v prihajajočih tednih organizirali 
krajevni zbor, kjer bomo predstavili projekt in odgovorili 
na vaša vprašanja. Tam boste lahko izrazili tudi vaš inte-
res za izgradnjo optičnega priključka.
Obvestilo in povabilo k udeležbi na krajevnem zboru bo 
objavljeno na spletni strani Občine Slovenska Bistrica in 
podjetja Optic-Tel, prav tako pa bo to izobešeno tudi na 
javnih in vidnih mestih po občini.

Optic-Tel d.o.o.
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Društvo kmetic Slovenska Bistrica (v nadaljnjem besedi-
lu društvo) je bilo ustanovljeno 24. marca 1995 v gos-
tišču Smogavc na zreškem Pohorju. Glavni namen usta-
novitve društva je bil povezati vse aktive kmečkih žena 
na območju Upravne enote Slovenska Bistrica. Aktivi 
kmečkih žena so bili ustanovljeni že konec sedemdese-
tih in na začetku osemdesetih let prejšnjega stoletja. Do 
zdaj smo funkcijo predsednice društva opravljale: Hedvi-
ka Kočnik, ki je bila leta 2005 tudi kmetica leta, Marjanca 
Koren (žal že pokojna) in Stanislava Rebernak. 
Danes je v društvu aktivnih 211 članic, pri čemer se v zad-
njem času število članic povečuje. V društvo je poveza-
nih devet aktivov kmečkih žena, ki delujejo na območju 
celotne občine Slovenska Bistrica. To so aktivi: Črešnje-
vec, Kebelj, Kočno, Laporje, Slovenska Bistrica, Šmartno 
na Pohorju, Tinje, Venčesl in Videž. Aktivi so zelo dejavni 
v svojih okoljih, saj se vključujejo v družabno življenje in 
s svojimi aktivnostmi popestrijo marsikatero dogajanje v 
domačem kraju. 
V spomladanskem času se vsako leto srečamo na rednih 
občnih zborih društva, kjer si za vsako leto zastavimo 
cilje delovanja društva. Spomladi se vsako leto izvede 
društveni pohod, ki ga izmenjujoče pripravljajo naši akti-
vi. Skozi te pohode odkrivamo lokalne kotičke in zname-
nitosti, ki so znane »samo« domačinom. Tradicionalni so 
tudi naši društveni izleti v spomladanskem in jesenskem 
času. Skoznje spoznavamo mesta in podeželje celotne 
Slovenije.
Vsako leto ima društvo pomembno vlogo na prireditvi 
Podobe bistriških domačij ter drugih priložnostnih raz-
stavah in ocenjevanjih. V okviru Podob bistriških domačij 
vsako leto poteka ocenjevanje ognjiščnih potic, različnih 
vrst kruha in potic. Po ocenjevanju ocenjene izdelke 
razstavimo na razstavi. Članice društva vsako leto sode-
luje na vseslovenski razstavi Dobrote slovenskih kmetij 

na Ptuju, kjer dosegajo številna priznanja za kakovost 
svojih izdelkov. Društvo je veliko pridobilo z otvoritvijo 
nove skupne učne kuhinje, ki jo je pred leti uredila Ob-
čina Slovenska Bistrica. Prej so se kuharski tečaji odvijali 
po domovih posameznih članic, gasilskih domovih ali 
šolah. Zdaj pa se večina tečajev izvaja v prostorih, ki so 
namensko urejeni za tovrstna izobraževanja.  
Zraven vsakoletnih aktivnosti našega društva smo vse 
skupaj še posebej ponosne, da smo se lani zgodaj spo-
mladi odločile, da svojo trideseto obletnico delovanja 
obeležimo tudi z izdajo lastne kuharske knjige. Ob prip-
ravi knjige smo se povezale z Ljudsko univerzo Sloven-
ska Bistrica, ki nam je skozi skupni projekt pomagala s 
koristnimi napotki ob pripravi knjige. Še same se nismo 
zavedale, kako veliko delo smo si s tem naložile. Najprej 
smo od vsakega aktiva prejele obilico kuharskih recep-
tov in iz množice teh izbrale tiste, ki smo jih uvrstile v 
knjigo. Da bi bili kuharski recepti ustrezno podkrepljeni 
s fotografijami, je moral vsak aktiv pripraviti svoj del jedi. 
Tako smo vse jedi pripravili in jih ustrezno postrežene 
postavili pred fotografski objektiv. Večji del fotografira-
nja jedi je izvedla Petra Korenak, del pa Tjaša Brglez. Tako 
smo konec lanskega leta dočakale izdajo naše kuharske 
knjige z naslovom Po domu zadiši, ko kuhaš naše jedi. 
Vsem, ki so finančno podprli izdajo knjige, se iz srca zah-
valjujemo. Zavedamo se namreč, da besede minejo, črke 
ostanejo. Med recepti iz knjige je tudi recept za oreho-
vo potico, po katerem je v lanskem predbožičnem času 
kar devet potic spekel naš mentor Srečko Rajh in so bile 
prek slovenskega veleposlaništva v Vatikanu podarjene 
papežu Frančišku. Z izdajo knjige ohranjamo kulinarično 
dediščino, na katero smo članice društva zelo ponosne. 
Zavedamo se, da moramo tudi kulinarično dediščino oh-
raniti našim potomcem, saj je zelo bogata in raznolika. 
V soboto, 29. marca 2025, bomo v Slomškovem domu 
praznovale 30. obletnico ustanovitve društva. Ob kultur-
nem programu bomo tudi uradno predstavile našo knji-
go in tako z jedmi iz nje pogostile udeležence prireditve. 
Verjamem, da smo se z mnogimi izmed vas, ki ste bral-
ci Informatorja, na različnih prireditvah že srečali in da 
ste številni tudi poskusili naše dobrote, ki jih pripravijo 
spretne roke naših članic. Tako vem, da ste zainteresirani, 
da boste v roke vzeli tudi našo kuharsko knjigo in jo s 
pridom uporabili tako, da bo po domu zadišalo, ko boste 
kuhale naše jedi v vaši domači kuhinji.

Stanislava Rebernak, 
predsednica Društva kmetic Slovenska Bistrica 

UVODNIK

30 LET DRUŠTVA KMETIC 
SLOVENSKA BISTRICA 
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Občinski svet Občine Slovenska Bistrica se je v sredo, 12. 
februarja 2025, sešel na svoji 15. redni seji. 
Svetniki so uvodoma potrdili investicijski projekt in inve-
sticijski program za prenovo atletske steze v športnem 
parku. V nadaljevanju seje so sprejeli program dela ob-

činskega sveta za leto 2025 in odloka o ustanovitvi Jav-
nega zavoda za šport Slovenska Bistrica ter o varstvu 
pred naravnimi in drugimi nesrečami. 
V drugi obravnavi so potrdili tudi pravilnik o dodeljeva-
nju sredstev za pospeševanje malega gospodarstva v 
občini. Prav tako je občinski svet sprejel letni program 
športa in program ljubiteljske kulture v občini za leto 
2025. Določil je višje cene programov v vrtcih na obmo-
čju občine in podal soglasje k uskladitvi cene socialno-
varstvene storitve pomoč družini na domu. Svetniki so 
določili tudi dobitnike priznanj in nagrad Občine Slo-
venska Bistrica za leto 2024 ter sprejeli nekaj premoženj-
skih in kadrovskih zadev.  
Več o 15. redni seji občinskega sveta si lahko preberete 
na povezavi: https://www.slovenska-bistrica.si/vsebina/
15-redna-seja-obcinskega-sveta

Tomaž Ajd

OBČINSKI SVET, KOMUNALA

15. REDNA SEJA OBČINSKEGA SVETA OBČINE 
SLOVENSKA BISTRICA

PRIZNANJA IN NAGRADE OBČINE SLOVENSKA BISTRICA ZA LETO 2024

Občinski svet Občine Slovenska Bistrica je na svoji 15. 
redni seji potrdil tudi dobitnike priznanj in nagrad Ob-
čine Slovenska Bistrica za leto 2024. 
Listino Občine Slovenska Bistrica bosta prejela Tonček 
in Žiga Štern iz Slovenske Bistrice za vrhunske dosežke 
na področju športa.  Priznanja Občine Slovenska Bistri-
ca pa bodo podelili Aktivu kmečkih žena Kočno z Zgor-
nje Polskave za požrtvovalno delo članic pri ohranjanju 

kulinarične dediščine in več kot 40 let 
delovanja, Društvu gojiteljev malih živali Pragersko za 
40-letno delovanje na področju reje malih živali in Ja-
nji Rakuš iz Slovenske Bistrice za vrhunske dosežke na 
področjih literature, filma in gledališča tako doma kot v 
tujini.  Priznanja bodo podelili na slavnostni akademiji 
11. marca v Bistriškem gradu. 

Tomaž Ajd

Foto: Športna zveza Slovenska Bistrica

Voda je naravni vir, ki omogoča obstoj in delovanje, zato 
si življenja brez nje ne moremo predstavljati. Kakovost 
pitne vode ni več naravna danost, ampak je treba zago-
toviti predpripravo, ki omogoča varno uporabo za uži-

vanje. Čeprav je pitna voda zelo dragocena dobrina, jo 
prepogosto dojemamo kot nekaj danega.
Voda ima za človeka izjemno pomembno vlogo, saj je 
bistvena za preživetje in pravilno delovanje telesa. Ključ-
ni vidiki pomena vode:
1. Fiziološki pomen vode
 • Osnovna sestavina telesa – voda predstavlja približno 
60 % telesne mase odraslega človeka.

 • Regulacija telesne temperature – omogoča potenje in 
hlajenje telesa.

POROČILO O KAKOVOSTI 
PITNE VODE ZA LETO 2024

POMEN VODE ZA ČLOVEKA
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 • Presnova in prebava – pomaga pri razgradnji hrane in 
absorpciji hranil.

 • Odstranjevanje toksinov – prek urina in znojenja telo 
izloča škodljive snovi.

 • Transport hranil in kisika – kri, ki je večinoma sestavlje-
na iz vode, prenaša hranila in kisik do celic.

2. Voda kot življenjski vir
 • Hidratacija – pomembna za delovanje možganov, mi-
šic in organov.

 • Energija in vitalnost – dehidracija lahko povzroči utru-
jenost, glavobole in zmanjšano koncentracijo.

3. Gospodarski in družbeni pomen
V kmetijstvu, industriji in energetiki voda pomeni pro-
duktivnost, trajnostni razvoj in varnost. 
 • Kmetijstvo – nujna za rast rastlin in rejo živali.
 • Industrija – uporablja se pri proizvodnji, hlajenju in či-
ščenju.

 • Gospodinjstvo – potrebna za kuhanje, čiščenje in hi-
gieno.

4. Ekološki pomen
 • Podpira življenje – je življenjski prostor za številne ra-
stline in živali.

 • Podnebje in ekosistemi – uravnava temperature in 
kroženje snovi v naravi.

5. Duševni in rekreativni pomen
 • V naravi pomeni voda mir, harmonijo in preživetje. 
V gospodinjstvih, šolah in na delovnih mestih lahko 
voda pomeni zdravje, higieno in dostojanstvo. V naših 
osebnih življenjih voda pomeni povezavo z naravo, 
ustvarjanjem, kulturo, povezanost s skupnostjo in sa-
mim seboj. 

 • Sproščanje in terapija – kopanje, plavanje in bivanje ob 
vodi izboljšujejo dobro počutje.

 • Rekreacija – športi, kot so plavanje, veslanje in pota-
pljanje, so priljubljeni in koristni za zdravje.

Ker človek brez vode ne more preživeti več kot nekaj dni, 
je skrb za njeno kakovost in dostopnost ena izmed naj-
pomembnejših nalog družbe.

Obveščanje uporabnikov o skladnosti pitne vode na 
osnovi rezultatov, pridobljenih v okviru notranjega nad-
zora. Uporabnike bomo o rezultatih skladnosti pitne 
vode na osnovi rezultatov, pridobljenih v okviru notra-
njega nadzora, obveščali prek sredstev javnega obvešča-
nja po prejemu analiz s strani NLZOH Maribor, in sicer 
z objavo letnih zbirov podatkov v glasilu INFORMATOR. 

Redno bodo odstopanja od zahtev Uredbe o pitni vodi 
(Ur. l. RS, št. 61/2023 z dne 2. 6. 2023) in Navodil o nači-
nu obveščanja (Ur. l. RS, št. 109/2023 z dne 27. 10. 2023) 
objavljena na spletni strani podjetja: http://www.komu-
nala-slb.si. Na spletni strani bomo uporabnike sproti ob-
veščali tudi o vseh novostih pri oskrbi s pitno vodo.

Skladno z 18. členom Uredbe o pitni vodi upravljavec 
vodovoda zagotovi, da so v skladu z veljavno zakono-
dajo o varstvu podatkov na voljo posodobljene spletne 
informacije o pitni vodi v skladu s Prilogo 4, ki je sestavni 
del Uredbe o pitni vodi. 

Z namenom preprečitve tveganja in v izogib težavam pri 
zagotavljanju skladnosti in zdravstvene ustreznosti pitne 
vode na internih instalacijah ponovno priporočamo la-
stnikom, upravnikom in odgovornim osebam objektov, 
da do vzpostavitve običajnih delovnih razmer poskrbijo 
za osnovne preventivne ukrepe:
 • Popolna izmenjava vode v interni vodovodni nape-
ljavi vsaj v obdobju do 7 dni. Navedeno dosežete z 
odprtjem vseh pip vsaj do stabilizacije temperature in 
izmenjavo vode v WC-kotličkih.

 • Upoštevati priporočila NIJZ za preprečevanje razmno-
ževanja legionel v internem vodovodnem omrežju, ki 
so prav tako posledica neuporabe internega vodovo-
dnega omrežja, dosegljiva na spletnem mestu: https://
nijz.si/sl/preprecevanje-razmnozevanja-legionel-v-hi-
snem-vodovodnem-omrezju.

 • Seznaniti se s priporočili, navodili o ravnanju ob izre-
dnih dogodkih in mnenji na spletnih straneh Nacio-
nalnega inštituta za javno zdravje: http://www.nijz.si, ki 
služijo kot pomoč pri ravnanju, kadar se zaznajo težave 
pri oskrbi s pitno vodo. 

 • Vključiti se v sistem obveščanja o izrednih dogodkih, 
spremembi kakovosti pitne vode, investicijskih delih 
na vodovodnem sistemu in drugih dogodkih s SMS-
-sporočili. 

ZA PRIDOBITVE PRAVICE DO OBVEŠČANJA PREK SMS-SPO-
ROČIL morajo uporabniki izpolniti izjavo o strinjanju glede 
prejemanja sporočil, objavljeno na spletni strani Komunale 
Slovenska Bistrica. Storitev je za uporabnika BREZPLAČNA.

Na sistemih SLOVENSKA BISTRICA–ŠIKOLE, DOLINA LOŽNI-

KOMUNALA

NAČIN OBVEŠČANJA UPORABNIKOV

ZBIRKE PODATKOV IN OBVEŠČANJE V OKVIRU ZAKONSKIH DOLOČIL

PRIPOROČILA UPORABNIKOM

REZULTATI DRŽAVNEGA MONITORINGA
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CE–MAKOLE, OPLOTNICA–KEBELJ, ŠMARTNO–POKOŠE, VI-
SOLE in DEŽNO v odvzetih vzorcih ni bilo zaznanih odsto-
panj. Vsi merilni rezultati ustrezajo zahtevam Uredbe o 
pitni vodi. Na sistemu KOVAČA VAS so bili odvzeti štirje 
mikrobiološki vzorci, pri čemer dva vzorca odstopata v 
primeru indikatorskih parametrov zaradi prisotnosti ko-
liformnih bakterij, kar nima vpliva na zdravje ljudi. Vse 
redne in občasne kemijske analize zadostijo zahtevam 
Uredbe o pitni vodi. Izvedla se je menjava kontrolnega 
mesta. Vsi analizni rezultati so na vpogled pri upravljavcu 
vodovodnega sistema!

Na sistemu SLOVENSKA BISTRICA–ŠIKOLE je bilo odvzetih 
163 mikrobioloških in 101 osnovni in razširjeni kemijski 
vzorec, pri čemer je bilo od tega 13 kontrolnih vzorcev 
z vsebnostjo indikatorskih parametrov. Mikrobiološko 
onesnaženje ni bilo zaznano. Osnovne in razširjene ke-
mijske analize na odjemnih mestih ustrezajo zahtevam 
Uredbe o pitni vodi.  Na sistemu DOLINA LOŽNICE–MA-
KOLE je bilo odvzetih 22 mikrobioloških vzorcev. En 
mikrobiološki vzorec je bil indikatorsko neskladen, mi-
krobioloških odstopanj ni bilo. Vse redne kemijske ana-
lize zadostijo zahtevam Uredbe o pitni vodi. Na sistemu 
VISOLE je bilo odvzetih 12 mikrobioloških vzorcev in 4 
kemijski vzorci. Vsi vzorci ustrezajo zahtevam Uredbe o 
pitni vodi. Na sistemu KOVAČA VAS je bilo odvzetih 12 
mikrobioloških vzorcev in 6 kemijskih vzorcev. Vsi pre-
izkušani vzorci ustrezajo zahtevam Uredbe o pitni vodi.
Na sistemu CEZLAK so bili odvzeti 4 mikrobioloških vzor-
cev in 2 kemijska vzorca. Vsi vzorci ustrezajo zahtevam 
Uredbe o pitni vodi.

Na sistemu ŠMARTNO NA POHORJU je bilo odvzetih 12 
mikrobioloških vzorcev in 6 kemijskih vzorcev. En mikro-
biološki vzorec je bil indikatorsko neskladen, mikrobi-
ološkega onesnaženja ni bilo. Vsi ostali vzorci ustrezajo 
zahtevam Uredbe o pitni vodi. Na sistemu OPLOTNICA–
KEBELJ je bilo odvzetih 24 mikrobioloških vzorcev in 7 
kemijskih vzorcev. Vse redne kemijske in mikrobiološke 
analize zadostijo zahtevam Uredbe o pitni vodi. Na siste-
mu DEŽNO je bilo odvzetih 6 mikrobioloških vzorcev in 
1 kemijski vzorec. Vsi vzorci ustrezajo zahtevam Uredbe 
o pitni vodi.
Na osnovi rezultatov ugotavljamo, da je bila oskrba s 
pitno vodo v upravljanju Komunale Slovenska Bistrica v 
letu 2024 na vseh vodovodnih sistemih pod notranjim 
nadzorom nadzorovana. 
Ob vseh ugotovljenih neskladjih so se vzpostavili korek-
tivni ukrepi v skladu z dokumentom HACCP in sanita-
cijskimi pravili higienske prakse. Vse analize so po zah-
tevi zakonodaje objavljene na spletni strani Komunale 
Slovenska Bistrica https://www.komunala-slb.si/, pod 
zavihkom Pitna voda/kakovost vode, in dostopne na 
vpogled in za razlago pri upravljavcu. 
Ker pa je voda kot živilo namenjena za neposredno 
uporabo, se vsi skupaj še toliko bolj zavedamo, da lahko 
vsak izredni dogodek poslabša njeno kakovost, zato so 
dobrodošla vsa obvestila o spremembi, ki jo zaznate na 
terenu, na že znano telefonsko številko 24-urne dežur-
ne službe 041 646 779, v dopoldanskem času pa tudi na 
številko 02 80 55 400, da lahko kot upravljavec sistema 
čim hitreje ugotovimo vzrok neskladnosti in izvedemo 
vse ukrepe do vzpostavitve nemotene oskrbe s pitno 
vodo. 

KOMUNALA

Potem ko so na začetku letošnjega januarja podpisali iz-
vajalsko pogodbo za izgradnjo nove poslovno-upravne 
stavbe Komunale Slovenska Bistrica, so februarja na grad-
bišču zabrneli stroji. Izbrani izvajalec je Cestno podjetje 
Ptuj, ki bo projekt izvedlo v sodelovanju s podjetjem KRT 
Gradbeništvo.   Naložba, ki je vredna skoraj 5,7 milijona 
evrov, bo rešila dolgoletno prostorsko stisko. Komunala 

Slovenska Bistrica se že vrsto let sooča z neustreznimi 
prostorskimi pogoji. Na novi lokaciji ob avtocesti A1 in 
Centralni čistilni napravi Slovenska Bistrica bo zgrajenih 
osem sodobnih objektov s skupno neto površino 3.797 
m². Kompleks bo vključeval:
 • servisni objekt (objekt A), 
 • objekt za hrambo sredstev za posip cest (objekt B), 
 • objekt za parkiranje in vzdrževanje vozil (objekt C), 
 • objekt za upravo in servis občanom (objekt D) 
 • štiri nadstreške za parkiranje (objekti F).

V objektu D bodo nameščene vse službe za celovit servis 
občanov na enem mestu. V pritličju bodo locirane vse 
dejavnosti, ki zahtevajo neposredni stik z občani, vključ-

ZAČETEK IZGRADNJE 
NOVE STAVBE KOMUNALE 
SLOVENSKA BISTRICA 

REZULTATI NOTRANJEGA NADZORA KAKOVOSTI PITNE VODE
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no z osrednjo informacijsko točko. Urejeni bodo garde-
robni prostori in manjša kuhinja z jedilnico za zaposle-
ne. V nadstropju bo uprava, z večjo sejno sobo, čajno 
kuhinjo in jedilnico. Vsi prostori bodo dostopni tudi za 
gibalno ovirane osebe. Projektna priprava je potekala v 
več fazah. Po nakupu zemljišča julija 2021 in pridobitvi 
gradbenega dovoljenja decembra 2022 je bil leta 2024 
izveden razpis za izbiro izvajalca. Med tremi ponudbami 
je bil izbran konzorcij pod vodstvom Cestnega podjetja 
Ptuj, ki bo projekt izvedlo za 5.698.727,53 evra brez DDV.
Gradnja, ki jo bo nadzorovalo podjetje Energo-Maks, bo 
trajala 15 mesecev, zaključek pa je predviden junija 2026. 
Investicija se financira iz prenesenih dobičkov, posojil in 
prodaje obstoječega objekta, del sredstev pa se pričaku-
je tudi iz občinskega proračuna in subvencij Eko sklada.
»Nov poslovni kompleks bo občanom omogočil boljše 
in dostopnejše storitve, zaposlenim pa sodobno de-
lovno okolje. Gre za nujno naložbo, ki bo prispevala k 
učinkovitejšemu poslovanju in razvoju storitev javnih 
gospodarskih služb. Naložba je za družbo velik investicij-
ski zalogaj, hkrati pa nujno potreben pogoj za nadaljnji 

razvoj in ustrezen standard storitev javnih gospodarskih 
služb za občanke in občane. Družba je pripravljena na 
prihodnjih 15 mesecev, ki so načrtovani za izgradnjo 
objektov. Z veseljem pričakujemo junij 2026, ko je načr-
tovana selitev na novo lokacijo,« je ob podpisu pogodbe 
povedal direktor Komunale Slovenska Bistrica Maksimi-
ljan Tramšek.

KOMUNALA, DRŽAVNI ZBOR

Čas, v katerem živimo, neizmerno hitro beži. Pred nami je 
tako že mesec marec, ko se začne prebujati narava in zadi-
ši po pomladi. V teh dneh nas že grejejo nekoliko toplejši 
sončni žarki in v naravi so se začela tudi prva spomladan-
ska opravila. Po starem verovanju se je pomlad začela na 
gregorjevo, to je 12. marca, ko Slovenci praznujemo svoj 
praznik zaljubljencev. Pravimo, da se takrat ptički ženijo. 
Prav kmalu pa bomo tudi videli, kakšne načrte ima letos 
na ta dan narava. 
Konec preteklega leta smo delo v državnem zboru 
zaključili z obravnavo predloga za razrešitev predsedni-
ce državnega zbora in interpelacijo ministra za finance 
Klemna Boštjančiča. Kljub resnim očitkom o kršenju za-
konodaje in večurni razpravi je koaliciji oba funkcionar-
ja uspelo ohraniti na svojih položajih. V trenutni vladni 
sestavi ministrov se je tako konec leta zgodila zgolj ena 
sprememba. Odstopljeno ministrico za digitalno preo-
brazbo Emilijo Stojmenov Duh je nasledila stara nova 
ministrica Šarčeve vlade Ksenija Klamfer, ki je postala 
nova ministrica za digitalno preobrazbo. Precej slabe vo-

lje med državljani je povzročila nova vladna afera glede 
prenove obračunavanja omrežnine, ki jo je jeseni uve-
dla Agencija za energijo. Večina gospodinjstev, še bolj 
pa podjetja, je bila šokirana nad novimi zneski na po-
ložnicah za električno energijo. Nedolgo nazaj smo na-
mreč kljub opozorilom iz opozicije poslušali zagotovila 
koalicijskih poslancev, da ljudem glede novega načina 
obračunavanja omrežnin praktično ni treba skrbeti. A 
ko so računi državljanov za elektriko poleteli v nebo, nas 
je predsednik vlade Robert Golob seznanil z nasveti o 
pranju perila med vikendi in ponoči. Sredi novembra je 
vlada sklenila spremeniti in podaljšati regulacijo cen ele-
ktrične energije za gospodinjstva v zimski sezoni. Kljub 
temu pa v marsikaterem slovenskem gospodinjstvu in 
tudi v podjetju položnice za plačilo električne energije 
ostajajo nerazumno visoke tudi v novem letu. Na začet-
ku februarja je bil nato sprejet poslanski interventni za-
kon, po katerem naj bi gospodinjski odjemalci električne 
energije za januar in februar letošnjega leta plačali nižjo 
omrežnino tudi v najdražjem časovnem bloku. Sprejeti 
Zakon o nujnih ukrepih za omilitev posledic obračuna 
visoke omrežnine za gospodinjske odjemalce namreč 
zdaj določa, da se bodo tarifne postavke za obračunsko 
moč za gospodinjske odjemalce za januar in februar v 

NOVICE IZ DRŽAVNEGA 
ZBORA

Foto: Maksimiljan Tramšek, direktor Komunale Slovenska Bistrica, 
Boris Medved, izvršni direktor Cestnega podjetja Ptuj (z leve)
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časovnem bloku 1 znižale na vrednost tarifnih postavk 
časovnega bloka 2. Gospodinjstva bodo tako za januar 
in februar v najdražjem časovnem bloku plačala nižjo 
omrežnino za elektriko. V zakon pa niso bili vključeni po-
slovni odjemalci, čeprav opozarjajo, da utegnejo nekate-
re panoge imeti zato hude posledice. V opoziciji smo nji-
hovo vključitev v zakon predlagali ob obravnavi zakona 
na pristojnem odboru, a žal neuspešno. Na ministrstvu 
za okolje, podnebje in energijo namreč odgovarjajo, da 
bi bila v tem primeru to nedovoljena državna pomoč.
V državnem zboru je bilo precej pestro dogajanje tudi v 
prvih dneh novega leta. Januarska redna seja državne-
ga zbora je sicer potekala šele zadnji teden v mesecu, a 
pred tem smo poslanci že zasedali na številnih odborih. 
V poslanski skupini Slovenske demokratske stranke smo 
opozorili na diskriminatoren zakon, ki ga je pripravila 

ministrica za kulturo Asta Vrečko. Pod okriljem ministr-
stva za kulturo je bil konec preteklega leta namreč prip-
ravljen zakon, s katerim želi trenutna koalicija posame-
znim kulturnim izbrancem podeliti poseben dodatek k 
njihovim pokojninam, in sicer v višini do 1500 evrov na 
izbranega kulturnika mesečno. Dejstvo je, da se s takšni-
mi zakonskimi predlogi deli upokojence na prvo- in dru-
gorazredne. Na tiste izbrane, ki bodo kljub temu, da v 
sistem niso nikoli prispevali, zdaj bogato nagrajeni. Na 
drugi strani pa imamo upokojence, ki so 40 let vplačevali 
v pokojninsko blagajno, danes pa prejemajo pokojnino, 
nižjo od praga revščine. V poslanski skupini smo zato k 
zakonskemu predlogu vložili predlog za razpis posve-
tovalnega referenduma z namenom, da državljanke in 
državljani sami povedo, ali so za to, da se v državnem 
zboru potrdi zakon, ki bi omogočil prejemanje dodatka 
k pokojnini zgolj za peščico državljank in državljanov. S 
kršitvijo poslovniških določb državnega zbora je predse-
dnica državnega zbora predlog zakona uvrstila na dnev-
ni red seje, a je kasneje državni svet na predlog zakona 

izglasoval veto. Kljub vetu pa je koalicija na redni januar-
ski seji zakonski predlog ponovno potrdila. V Slovenski 
demokratski stranki smo zato začeli s postopkom zbira-
nja podpisov za izvedbo zakonodajnega referenduma. 
Želimo namreč, da ljudje sami odločijo o tem, ali naj se 
zakon s takšno vsebino dejansko tudi uveljavi.
Zaradi napovedane likvidacije invalidskega podjetja CSS, 
d. o. o., iz Škofje Loke, ki zaposluje 41 delavcev, med ka-
terimi je 19 invalidov, smo v poslanski skupini Slovenske 
demokratske stranke sredi meseca januarja zahtevali 
tudi sklic skupne seje dveh pristojnih parlamentarnih 
odborov, na kateri smo obravnavali možnost ustavitve 
postopka in ohranitve delovnih mest v podjetju. Na seji 
smo ministra za delo, družino, socialne zadeve in enake 
možnosti Luko Mesca pozvali, da prekliče sklep skupšči-
ne o likvidaciji podjetja, kar mu omogoča zakon o za-
poslitveni rehabilitaciji in zaposlovanju invalidov. Z naše 
strani je bil podan tudi predlog, da vlada uporabi vsa 
razpoložljiva sredstva za ohranitev delovnih mest v pod-
jetju in pripravi rešitve za nadaljnje poslovanje podjetja. 
Vladna koalicija je vse naše predloge za reševanje inva-
lidskega podjetja CSS zavrnila. Kasneje so žalostno uso-
do podjetja in zaposlenih uspešno preprečili škofjeloški 
podjetniki in obrtniki, ki so podjetju zagotovili za kar 1,4 
milijona naročil in s tem preprečili njegovo likvidacijo. 
Na začetku leta je vlada v državni zbor vložila tudi pred-
log novele Zakona o zdravstveni dejavnosti, ki sproža 
številne polemike in kritike v strokovni in širši javnosti. 
Zakon namreč prinaša spremembe, ki naj bi izboljšale 
predvsem ločitev med javnim in zasebnim zdravstvom, 
prav tako naj bi se zagotovile dodatne spodbude za delo 
v javnih zdravstvenih zavodih ter omejilo delo zdravni-
kov v zasebnem sektorju. Mnogi pa pri tem opozarjajo, 
da bi te spremembe lahko imele ravno nasproten uči-
nek, in sicer oslabitev javnega zdravstvenega sistema z 
napovedanim množičnim odhodom zdravnikov iz jav-
ne mreže. Zgolj 35 glasov koalicijskih poslancev pa je 
uspelo pridobiti ministru za notranje zadeve Boštjanu 
Poklukarju, ki je sredi meseca januarja na izredni seji zbo-
ra odgovarjal poslancem na očitke iz interpelacije, ki je 
bila vložena že novembra lani po sodbi upravnega sodi-
šča. To je namreč ugotovilo kršitev v postopku imenova-
nja generalnega direktorja policije Senada Jušića. Poleg 
nezakonitega imenovanja Jušića so se glavni očitki v in-
terpelaciji ministra nanašali tudi na aktualne razmere na 
Centru za varovanje in zaščito, poslabšanje varnostnega 
položaja v državi in neukrepanje ob nasilju na obmo-

DRŽAVNI ZBOR

Foto: Osebni arhiv Karmen Furman
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Po uspešni izvedbi prvega kroga kreativnega inkuba-
torja, ki se je zaključil aprila 2024, je Občina Slovenska 
Bistrica v sodelovanju s Centrom za kreativnost julija 
2024 objavila nov poziv za sodelovanje v kreativnem 
inkubatorju Crouzator 2.0. Program je bil zasnovan z 
namenom podpore lokalnim ustvarjalcem, podjetni-
kom in inovatorjem pri razvoju edinstvenih izdelkov in 
storitev, ki povezujejo ustvarjalnost, tradicijo in trajno-
stne pristope. V sredo, 12. februarja 2025, je v prostorih 
Crouzet v Slov. Bistrici potekal zaključni dogodek dru-
ge izvedbe pospeševalnika Crouzator 2.0. Na dogodku 
so obiskovalci imeli priložnost spoznati ustvarjalce in 
njihove projekte, ki so jih razvijali v okviru programa.
Na zaključnem dogodku so svoje projekte predstavili:

Ustvarjalci so v okviru programa prejeli finančno spod-
budo v višini 3.000 EUR ter imeli dostop do specializi-
ranih izobraževanj in strokovnih mentorskih svetovanj. 
Namen programa je bil opolnomočiti lokalne umetni-
ke, podjetnike in obrtnike pri razvoju inovativnih izdel-
kov in storitev ter jih podpreti pri uveljavljanju na trgu. 
Izbrani projekti združujejo elemente kulturne dedišči-
ne, lokalne skupnosti in trajnostnih pristopov, hkrati 
pa prinašajo svežino in inovacije v različna področja 
ustvarjalnosti. Program je rezultat sodelovanja Občine 
Slovenska Bistrica in Centra za kreativnost v okviru pro-
jekta HUB-IN. 

Nataša Pernat 

čjih z romskim prebivalstvom. Po več 10-urni razpravi so 
ministra na koncu podprli zgolj navzoči poslanci iz vrst 
Gibanja Svobode, preostali koalicijski stranki, Socialni de-
mokrati in Levica, pa sta se pri glasovanju vzdržali. 
Spoštovani, vstopili smo v mesec marec, ki nam prinaša 
nekaj lepih praznikov in dolgo pričakovano pomlad. Prav 
je, da zato v teh dneh kakšen trenutek iskrene pozornosti 
namenimo tudi tistim, ki so nam v življenju dragi in nam 
stojijo ob strani. Želim vam lep začetek pomladi in naj vas 
toplo pomladno sonce čim prej ogreje ter napolni z ener-
gijo za vse nove izzive, ki vam v življenju pridejo nasproti. 

Mag. Karmen Furman, poslanka državnega zbora 

DRŽAVNI ZBOR, HUB-IN

Foto: Žan Zafošnik

DEMO DAN - KREATIVNI INKUBATOR CROUZATOR 2.0: PREGLEDNA RAZSTAVA 
OB ZAKLJUČKU PROGRAMA

Ana Krošlin: Moje pravljično potovanje – interaktivna igra, 
skozi katero otroci spoznavajo lokalno dediščino; 

Daniel Ramalan: Bela agonija – tehnika ustvarjanja portretov 
z ognjem – unikatno pohištvo;

Ines Kresnik: 'z goše (From the woods) – naravni serum za 
kožo in lasišče, narejen iz lokalno nabranih smrekovih 
vršičkov;

Ivana Matuzović: Pravljicomat – avtomat z zgodbami, ki 
slavijo lokalne tradicije; 

Pija Godec: Sladka bistriška umetnost – slaščica, pripravljena 
iz lokalnih surovin na tradicionalen način, ki vsebuje tudi 
elemente bistriške dediščine;

Stanislava Pernat: Ujeta v vezenini – unikatni izdelki z izveze-
no podobo Bele dame. 
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Spoštovani prihodnji dijaki, dragi osnovnošolci,
kot predsednik dijaške skupnosti vam izrekam toplo do-
brodošlico in veselje ob možnosti, da se nam v prihod-
njem šolskem letu pridružite. Verjamem, da boste v naši 
šoli našli ne le prostor za učenje, temveč tudi okolje, ki 
spodbuja osebni razvoj, ustvarjalnost in nova prijatelj-
stva. Dijaška skupnost je srce šolskega življenja in po-
memben glas vseh dijakov. Naš cilj je ustvariti vključujo-
če in spodbudno okolje, kjer je vsak posameznik slišan in 
cenjen. Skozi leto organiziramo pobude in predlagamo 
izboljšave, ki prispevajo k še boljši izkušnji vseh dijakov.
Poleg odličnega izobraževalnega programa naša šola 
ponuja pestro izbiro obšolskih dejavnosti. Od športnih 

ekip, glasbenih in gledaliških skupin do raziskovalnih 
krožkov, umetniških delavnic in različnih interesnih klu-
bov – vsakdo lahko najde nekaj, kar ga navdihuje in iz-
popolnjuje. Te dejavnosti omogočajo razvoj talentov, 
krepijo skupinski duh in bogatijo šolsko življenje.
Vabim vas, da postanete del naše skupnosti – ne le kot 
dijaki, ampak tudi kot dejavni soustvarjalci šolskega utri-
pa. Pri nas boste imeli priložnost izraziti svoje ideje, sode-
lovati pri projektih in pustiti svoj pečat.
Veselim se, da vas bom lahko kmalu pozdravil med nami, 
in upam, da bomo skupaj gradili še boljšo in povezanosti 
polno šolsko prihodnost.

Domen Hren, predsednik dijaške skupnosti in dijak 4. a 

Foto: Foto Brbre

DOBRODOŠLICA SREDNJE ŠOLE SLOVENSKA BISTRICA
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Na Osnovni šoli Pohorskega odreda Slovenska Bistrica 
smo pri krožku kuharija letošnje leto začeli z učenjem 
osnovnih kuharskih tehnik. 
Najprej smo se posvetili osnovam, kot so pravilno luplje-
nje, rezanje in strganje različnih vrst sadja in zelenjave. 
Skozi te dejavnosti smo se naučili tudi, kako varno ravna-
ti z noži in drugimi kuharskimi pripomočki, kar je ključno 
za vsakega mladega kuharja.
Po uvodnih urah smo se lotili priprave krompirja v raz-
ličnih oblikah. Preizkusili smo peko v pečici, kuhanje in 
cvrtje, obenem pa smo spoznavali, kako lahko z različni-
mi načini priprave dosežemo različne okuse in teksture. 
V decembru smo se prepustili prazničnemu vzdušju in 

pekli dišeče piškote. Učenci so pri tem pokazali veliko 
ustvarjalnosti, saj so piškote okrasili s slastno čokolado 

ŠOLSTVO

TRADICIONALNI DOBRODELNI KONCERT S 
SREČELOVOM NA 2. OŠ SLOVENSKA BISTRICA  
Učenci 2. osnovne šole Slovenska Bistrica in Maja Keuc 
risali nasmehe na obraze obiskovalcev koncerta
Mesec december je čas, ki kliče po človečnosti, dobrih 
dejanjih in majhnih pozornostih. Je čas veselja in sreče. 
Za večino je to najlepši mesec v letu, za mnoge pa tudi 
izjemno težak, zato je še kako dobrodošlo, da se v tem 
času ustavimo, si namenimo lepo besedo in topel stisk 
roke ter si podarimo prijazen nasmeh. 
Vse to – in še veliko več – vsako leto ponudimo na do-
brodelnem koncertu, ki ni zgolj prireditev, temveč je 
odraz naše skupnosti, ki verjame v moč sodelovanja, 
sočutja in solidarnosti. Je priložnost, da skupaj stopimo 
korak naprej in se zavemo, da lahko s svojim prispevkom 
razveselimo čisto vsakega učenca na šoli.
Tokrat smo združili moči v torek, 3. decembra 2024, ko so 
nas v čudovit večer popeljali naši učenci in glasbena go-
stja Maja Keuc, priznana slovenska pevka, ki je pred leti 
zastopala Slovenijo na Evroviziji. Ponosni smo, da smo 
občinstvu lahko ponudili pester glasbeno-plesni pro-
gram, v katerem so sodelovali vsi pevski zbori, oba šol-
ska benda, plesna skupina in ostali nastopajoči. Celoten 
program in vse točke so bili dodelani do zadnje podrob-
nosti – tako ni manjkalo svetlobnih učinkov, umetnega 
snega in ob koncu koncerta tudi manjšega ognjemeta. 
Ko smo mislili, da smo doživeli že vse, nas je presenetila 
zaključna točka, kjer so se pevskemu zboru pridružili še 

učitelji in so skupaj zapeli pesem Little Drummer Boy. 
Med pesmijo so zadoneli bobni in bučen aplavz obisko-
valcev. V telovadnici, ki je bila tokrat zasedena do zad-

njega kotička, so se širili toplina, srčnost, zadovoljnost, 
navdušenje in nasmeh. Po koncertu so gostje obiska-
li bazar, kjer so lahko izbirali med unikatnimi izdelki, ki 
so jih ustvarili naši učenci, nato pa so še lahko prijetno 
pokramljali ob čaju, kavi in domačem pecivu. Obisk je 
bil izjemen in obiskovalci so nam s svojo prisotnostjo 
povrnili ves trud, ki smo ga vložili v pripravo in izvedbo 
prazničnega dogodka. Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki 
ste kakorkoli prispevali k temu, da smo lahko obiskoval-
cem in učencem, kot poje Maja Keuc, risali nasmehe na 
obraze. 

ŠOLSKA KUHARIJA  
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in različnimi posipi. Vonj po praznikih je napolnil šolske 
prostore in poskrbel za čarobno vzdušje.
Januarja smo se lotili priprave kruhovih kroglic, banani-
nega kruha, bananinega napitka in jabolčne čežane. Po-
seben poudarek smo namenili uporabi sestavin, ki bi jih 
sicer zavrgli, saj smo s temi jedmi sodelovali na natečaju 
Ekošole z naslovom Reciklirana kuharija. Učenci so se 

naučili, kako lahko ostanke kruha ter prezrele banane in 
jabolka spremenimo v okusne jedi, kar prispeva k zmanj-
ševanju količine zavržene hrane.
Vsak mesec je prinesel novo kulinarično doživetje in ve-
liko zabave. Veselimo se nadaljnjih kuharskih izzivov, ki 
nas čakajo v prihodnjih mesecih.

Mateja Ivič in Rahela Loncević

ŠOLSTVO

Letos so na slikarski koloniji sodelovali tudi trije učenci 
iz naše šole:

Kot mentorica sem zelo vesela, da nam je po slabem 
mesecu spoznavanja uspelo izdelati kakovostne likovne 
izdelke, s katerimi so učenci sodelovali na slikarski ko-
loniji, ki je letos, za razliko od prejšnjih let, potekala kar 
na matičnih šolah. Svečana otvoritev je bila v petek, 4. 
oktobra 2024, ob 19. uri v Sodnem stolpu na Lentu v Ma-
riboru, v organizaciji JSKD, območne izpostave Maribor.
Otvoritev razstave sta spremljala umetniški program in 
sočasna predstavitev knjige društva Jasa Narava ve, ka-
tere tema je bila navdih za mlade likovne ustvarjalce. 
Pester umetniški program je obogatil znani mariborski 
pisatelj Tone Partljič, za glasbeno vzdušje pa sta poskrbe-
la saksofonist svetovnega kova Oto Vrhovnik, ki obvlada 
pihanje v dva saksofona hkrati, in tenorist Sergej Rupreht 
z mlado vokalistko. 
Pogovor okrogle mize z gosti je povezovala Špela Poker-
žnik z avtorico knjige Narava ve Matejo Jamnik, Tonetom 
Partljičem in ekologom Dušanom Klenovškom.
V knjigi Narava ve je tudi ilustracija našega učenca Jurija 
Turka, ki si jo lahko ogledate v šolski knjižnici.
Bil je prijeten, pisan večer, ki se ga bomo radi spominjali.
Iskrene čestitke našim mladim umetnikom!

Mentorica: Žana Vračun, učiteljica LUM, Osnovna šola 
Pohorskega odreda Slovenska Bistrica 

21. SLIKARSKA KOLONIJA  
Acin memorial 2024

Nika Timošenko, 7.c

Inaja Unuk, 7.c

Jurij Turk, 7.c
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Svet se hitro spreminja. Digitalizacija, globalizacija in 
hitra tehnološka rast so spremenile pričakovanja, ki jih 
imamo do mladih generacij. Ni več dovolj, da učenci ob-
vladajo zgolj teoretična znanja – potrebne so veščine za 
prilagajanje, inovativnost, podjetnost in delo v timu. Pro-
jekt Z ustvarjalnostjo in inovativnostjo do podjetnosti 
(ZUIP), ki ga izvajajo učenci Osnovne šole Antona Ingo-
liča Spodnja Polskava, je odlična ilustracija, kako šolstvo 
lahko postane most med izobraževanjem in realnim 
življenjem. Projekt ZUIP, ki ga podpirata Javna agencija 
Spirit in Ministrstvo za gospodarstvo, turizem in šport, je 
postavljen kot osnova za razvoj podjetniških spretnosti. 
Poudarek ni zgolj na spoznavanju osnov podjetništva, 
temveč tudi na spodbujanju ustvarjalnega razmišljanja 
in reševanja realnih problemov. 
Učenci 6. a in 6. b razreda so se pod vodstvom mentorjev 
Matjaža Frešerja in Mateje Kumrič ter zunanje sodelavke 
dr. Lare Plajh soočili z izzivi, ki so jih spodbujali k inova-
tivnemu razmišljanju. S pomočjo metod, kot sta Design 
Thinking in poslovni model Canvas, so se učenci nauči-
li analizirati tržne razmere, razmišljati o potrebah svojih 
potencialnih uporabnikov in razviti ideje, ki bi pritegnile 
pozornost. 
Svojo nalogo so začeli z osnovnim vprašanjem: kako lah-
ko učilnico na prostem, ki jo ima šola, spremenijo v izde-
lek z dodano vrednostjo? Uvodna dejavnost projekta je 
bil tehniški dan, ki je potekal na matični šoli. Učenci so 
delali v šestih skupinah, pri čemer so raziskovali, kako bi 
lahko učilnico na prostem uporabili za trženje. Razmiš-
ljali so o njeni uporabnosti, ciljnem občinstvu in možno-
stih promocije. S tem so se učili, kako idejo pretvoriti v 
nekaj oprijemljivega – v izdelek ali storitev, ki ima smisel 
in potencial. Mentorji so učence vodili skozi proces, ki je 
zahteval analizo trga, razmišljanje o konkurenci in iska-
nje rešitev, ki bi njihove ideje razlikovale od obstoječih. 
Te veščine, čeprav pogosto zapletene, so otroci osvajali s 
presenetljivo lahkoto, kar kaže na njihov naravni poten-
cial, ki ga lahko razvijamo le z ustreznimi spodbudami. 
Naslednji korak je bil startup vikend, ki je potekal na po-
družnični šoli Zgornja Polskava. Dvodnevni dogodek je 
bil zasnovan kot intenzivna delavnica, kjer so lahko učen-

ci svoje zamisli s tehniškega dne poglobili in nadgradi-
li. Medtem ko so raziskovali, kje dobiti material za svoje 
izdelke, pripravljali logotipe in načrtovali promocijo, so 
se učili tudi temeljnih poslovnih veščin, kot sta obliko-
vanje stroškovne strukture in izračun dobička. Vikend 
ni bil le deloven – bil je tudi nepozabna izkušnja, saj so 
učenci prenočili v šoli. To jim je omogočilo, da so delali 
v sproščenem, a osredotočenem okolju, kjer so razvijali 
timski duh in medsebojno sodelovanje. Njihova naloga 
ni bila zgolj izdelati izdelek, temveč ga tudi premišljeno 
postaviti na trg in pripraviti predstavitev, ki bi pritegnila 
potencialne stranke. 
Vrhunec projekta je bil šolski bazar, kjer so učenci predsta-
vili svoja izdelka – aromatiziran sladkor in zeliščno sol, 
skrbno zapakirana v privlačne kozarčke. Dogodek ni bil 
le zaključek projekta, temveč tudi priložnost za učence, 
da se preizkusijo v resnični situaciji. Njihove stojnice so 
bile skrbno pripravljene. Mladi so pokazali svojo prodaj-
no veščino in komunikacijske spretnosti. Pri tem niso le 
prodajali izdelkov, temveč so delili zgodbe o njihovi izde-
lavi, kar je pritegnilo zanimanje obiskovalcev. Na bazarju 
so dobili neposreden vpogled v to, kako je njihovo delo 
sprejeto na trgu, in se naučili, kako pomembno je razu-
meti potrebe strank. Takšni projekti so ključnega pome-
na za pripravo mladih na prihodnost. Skozi projekt ZUIP 
so učenci pridobili več kot le znanje o podjetništvu – 
pridobili so samozavest, veščine sodelovanja in občutek 

PRIHODNOST MLADIH V LUČI PODJETNOSTI: KAKO 
PROJEKT Z USTVARJALNOSTJO IN INOVATIVNOSTJO 
DO PODJETNOSTI PREOBRAŽA IZOBRAŽEVANJE  



14

marec 2025

odgovornosti za svoje delo. Hkrati so spoznali, da lahko s 
svojim trudom ustvarijo nekaj otipljivega, nekaj, kar ima 
vrednost za skupnost. Mladi so prihodnost našega sveta, 
in prav zato je pomembno, da jih opremimo s sposob-
nostmi, ki jim bodo omogočile uspešno krmariti skozi 
izzive življenja. Projekti, kot je ZUIP, jim dajejo priložnost, 
da se soočijo z resničnimi težavami in najdejo rešitve, ki 
so hkrati praktične in inovativne. Svet potrebuje mlade, 
ki so sposobni razmišljati zunaj okvirjev, se prilagajati in 
sprejemati odgovorne odločitve. Šolstvo, ki gradi takšne 

veščine, presega svoje klasične meje in postaja gonilo 
sprememb v družbi. Projekt ZUIP ni zgolj projekt – je ko-
rak naprej k preoblikovanju šolskega sistema v prostor, 
kjer ideje postajajo resničnost. Učenci Osnovne šole An-
tona Ingoliča so dokazali, da je prihodnost svetla, če so 
mladi motivirani, podprti in spodbujeni k razmišljanju in 
delovanju. Njihova ustvarjalnost in inovativnost kažeta, 
da so pripravljeni na izzive, ki jih čakajo. Če je soditi po 
njihovih dosežkih, se prihodnosti resnično ni treba bati.

Matjaž Frešer in Mateja Kumrič

ŠOLSTVO

V praznični december smo zakorakali z navdušenjem 
in toplino, ki jo prinašajo zimski dnevi, napolnjeni z ra-
dostjo, ustvarjalnostjo in medsebojnim povezovanjem. 
Ta mesec je bil na Osnovni šoli Antona Ingoliča Spodnja 
Polskava bogat s kulturnimi, izobraževalnimi in družab-
nimi dogodki, ki so obogatili šolski vsakdan in povezali 
šolsko skupnost.

Začetek s prazničnim bazarjem
Četrtek, 28. novembra 2024, je bil prav poseben dan, saj 
smo priredili tradicionalni božični bazar. Po nagovoru 
ravnateljice Danice Veber nas je v praznični svet popeljal 
združeni pevski zbor, sestavljen iz otroških in mladinskih 
pevskih zborov matične šole ter podružnic Zgornja Pol-
skava in Pragersko. Telovadnica je bila napolnjena z obi-
skovalci, ki so z navdušenjem opazovali pisane stojnice, 
obložene z unikatnimi izdelki učenk in učencev. Novole-
tni okraski, voščilnice, venčki in druge stvaritve so hitro 
izginjali, saj so bili pripravljeni z ljubeznijo in izvirnostjo. 

Prostovoljni prispevki, zbrani na bazarju, bodo name-
njeni šolskemu skladu. Za prijetno vzdušje so poskrbele 
tudi kuharice s čajem in domačimi piškotki.
Obisk božičnega Gradca
V soboto, 30. novembra 2024, so se učenci izbirnega 
predmeta nemščina podali na ekskurzijo v božični Gra-
dec. Sprehodili so se po modernem mostu Murinsel 
in občudovali umetniške stvaritve, kot je Kunsthaus. Z 
vzpenjačo Schloßbergbahn so se povzpeli na mestni 
hrib, od koder se je razprostiral prelep razgled. Obiskali 
so božično tržnico, okušali dobrote in krepili svoje zna-
nje nemškega jezika.  Uspehi na tekmovanjih iz znanja in 
športnih tekmovanjih 
Za nami je tudi že več šolskih tekmovanj iz znanj (geo-
grafije, zgodovine, slovenščine, angleščine, nemščine, o 
sladkorni bolezni, logika, bober), kjer so se najuspešnejši 
učenci uvrstili na naslednje stopnje tekmovanj, imamo 
pa tudi že dve zlati državni priznanji iz logike. Na podru-
žnični šoli na Pragerskem smo konec novembra gostili 
medobčinsko tekmovanje v badmintonu, kjer so se naši 
učenci pomerili z vrstniki iz drugih šol. Starejše učenke 
so se dobro odrezale na medobčinskem tekmovanju 
v odbojki, ki je potekalo v Poljčanah. Posebno pohvalo 
pa si zaslužijo naši šahisti, saj so na medobčinskem tek-
movanju, ki je na naši šoli potekalo 4. decembra, dosegli 
izvrstne rezultate, trije učenci so se uvrstili na področno 
tekmovanje. 
Inovativni projekti in preventivne dejavnosti
Osmošolci so 2. decembra kot prvi v Sloveniji spozna-
li projekt PIA. Projekt »Prevention in Action« (»Aktivni v 
preventivi«) poteka v petih državah, koordinira ga Rdeči 

PESTRO PREDPRAZNIČNO DOGAJANJE NA OSNOVNI 
ŠOLI ANTONA INGOLIČA SPODNJA POLSKAVA 
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križ Portugalske, v njem pa sodelujemo še nacionalna 
društva Rdečega križa Italije, Madžarske, Španije in Slo-
venije. Njegov glavni cilj je razvoj in izvajanje učinkovi-
tih in inovativnih strategij za reševanje izzivov v zvezi s 
kroničnimi nenalezljivimi boleznimi, s poudarkom na 
srčno-žilnih boleznih in sladkorni bolezni. Poleg učenja 
o zdravju so osmošolci osvojili tudi temeljne postopke 
oživljanja z defibrilatorjem. Takšni projekti prinašajo po-
membne življenjske veščine ter ozaveščajo o zdravem 
načinu življenja in pomoči sočloveku.
Praznični obiski in presenečenja
Miklavž je 6. decembra razveselil naše učence s sladkimi 
darili, dedek Mraz pa se je odločil, da letos obišče prav 
vse šole in vrtce v občini Slovenska Bistrica. Tako se je s 
svojim spremstvom na svoji turneji v sredo, 11. decem-
bra, oglasil tudi na vseh treh naših šolah. Učenci so ga 

pričakali v avli in v telovadnicah, dedek Mraz pa nas je 
pozdravil, prinesel sporočilo o prijaznosti in radodarnosti 
ter nam pustil vrečo sladkih bombonov.
Ustvarjanje čarobnega vzdušja
Šolska skupnost je letos znova poskrbela za praznična 
jutra. Jelke s kroglicami pričakovanja, ki jih učenci odpi-
rajo vsak dan, prinašajo veselje, smeh in trenutke pove-
zanosti. S smehom ob božičnih šalah, igrivimi nalogami 
in lepimi mislimi skupaj ustvarjamo pravljično vzdušje.
Predpraznični čas je na naši šoli prežet z medsebojnim 
spoštovanjem, sodelovanjem in dobrimi deli. Vsak do-
godek prispeva k bogatejšemu šolskemu vsakdanu in 
nas opomni, da je prava vrednost praznikov v ljudeh 
okoli nas. Naj se iskrice, ki smo jih prižgali v tem času, 
prenesejo v vse dni novega leta. 

ŠOLSTVO

Glasbena šola Slovenska Bistrica je tradicionalni bienalni 
dogodek s podelitvijo priznanj sozvočje koledarsko na-
menoma umestila ob bok prazniku, ki v svojem pomenu 
najširše časti kulturo in poti do nje. Tudi zato so se izva-
jalci, učitelji glasbene šole, v povezovalnem glasbenem 
delu programa prireditve osredotočili na glasbo sloven-
skih avtorjev. Komisija za podelitev priznanj se je v izboru 
odločila za sedem prejemnikov priznanj, med njimi pa 
podelila tudi častno nagrado za življenjsko delo. Slovesni 
podeljevalec je bil župan dr. Ivan Žagar.
Za izjemne tekmovalne uspehe in zasluge pri umetni-
škem uveljavljanju šole sta priznanji prejela flavtistka Tin-
kara Čurin in violončelist Mai Rumež, danes oba dijaka 
1. letnika Konservatorija za glasbo in balet v Mariboru. 
S številnimi izjemnimi tekmovalnimi dosežki, angažira-
nostjo in vzorom sta kot učenca na svoji izobraževalni 
poti pustila globok in nepozaben pečat. V zahvalo za 
odlično poslovno sodelovanje, ki bistveno prispeva k lo-
kalnemu povezovanju in uresničitvi projektov Glasbene 
šole Slovenska Bistrica, je priznanje prejela Srednja šola 
Slovenska Bistrica, v njenem imenu pa ga je prevzel rav-
natelj mag. Marjan Kampuš. Na poti dolgoletnega sode-
lovanja so bile številne glasbeno-plesne prireditve ume-

ščene prav v njihovo dvorano, projekt Svet muzikalov 
(2023) pa je tudi na odru združil dijake in učence, s čimer 
je bila ustvarjena čudovita zgodba povezovanja. Za izje-
men prispevek na področju tehničnih, organizacijskih in 
drugih del v časovnem obdobju 10 let je priznanje pre-
jel Danilo Janžič, priljubljeni hišnik glasbene šole, zaradi 
katerega je učno in delovno okolje v njej vselej varno, 
skrbno pripravljeno in brezhibno, tako za učence, ki obi-
skujejo hram glasbene učenosti, kot za njihove starše in 
seveda zaposlene v njej. Za pedagoško odličnost, izje-
mne tekmovalne uspehe, korepetitorsko podporo šte-
vilnim mladim bistriškim glasbenikom – tekmovalcem 
in dolgoletno organizacijsko pomoč pri vodenju šole je 
priznanje prejela klavirska pedagoginja Barbara Škof. Za 
pedagoško odličnost in bero najvišjih tekmovalnih do-

SLOVESNA PODELITEV 
PRIZNANJ SOZVOČJE ZA 
LETO 2024

Foto: Foto Brbre
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sežkov, neusahljivo razdajanje za promocijo instrumen-
tov in avtorstvo brezštevilnih aranžmajev za najrazličnej-

še zasedbe je priznanje prejel učitelj trobil Valter Kukovič. 
V zahvalo za pedagoško odličnost in izjemne uspehe pri 
vzgoji mladih flavtistov pa je najvišje priznanje in častno 
nagrado za življenjsko delo sozvočje 2024 prejela Bojana 
Rojko. Njen obsežni seznam vzgojenih flavtistov se ta-
koj začne z biserom, Martinom Beličem, in se trenutno 
končuje s Tinkaro Čurin, a se zdi še nedokončen. Ljube-
zen do glasbe z navdušenjem prenaša na številne mlade 
generacije. Velja za skromno sijočo pedagoško veličino, 
njen povezovalni glas, tvorna mnenja in pobude pa pri-
spevajo k pozitivnemu razumevanju, razvoju in rasti sle-
hernega posameznika in tudi celotnega kolektiva Glas-
bene šole Slovenska Bistrica. 

Peter Skrbiš

ŠOLSTVO

Ljudska univerza Slovenska Bistrica je temelj učeče se 
skupnosti odraslih v lokalnem okolju. A ustanove ne tvo-
rijo zgolj zidovi in izobraževalni programi, temveč stoji 
in raste ob ljudeh, ki jo soustvarjajo. Jedro organizacije 
so predavatelji, mentorji, svetovalci, zaposleni, vodstvo 
in udeleženci različnih izobraževanj, tečajev in študijskih 
krožkov.
Ljudsko univerzo Slovenska Bistrica trenutno soustvarja 
47 ljudi, 8 zaposlenih in več kot 30 zunanjih sodelavcev, 
učiteljev osnovnošolskih in srednješolskih programov 
ter neformalnih programov, pa tudi operacije Temeljne 
kompetence 2023–2029 in projekta Finančna modrost 
za vsak dan. 

Po besedah zaposlenih in številnih zunanjih sodelavcev 
je bistriška ljudska univerza aktualna, unikatna kot bre-
skev, carska, enotna, gostoljubna, ljubeča, prijetna, ma-
terinska, svojevrstna in slikovita. V njej so našli prostor za 
hotenje, čebljanje, inovativnost, jasnost, ustvarjalnost, 
napredovanje, opismenjevanje, trdo delo, veselje, zna-
nje in žuriranje. To so besede na izžrebano črko abece-
de, ki predstavlja njihovo povezavo z Ljudsko univerzo 
Slovenska Bistrica in s katero so se predstavili na januar-
skem srečanju andragoškega zbora.
»Po poklicu sem prevajalka, predano prevajam in pre-
davam predmet »tuji jezik«. Sem prijazna, pozitivna in 
poštena. Privlačijo me priložnosti za pridobivanje novih 
izkušenj. Na Ljudski univerzi Slovenska Bistrica sem se 
povezala s prijetnimi poslušalci. Zelo rada prihajam pre-
davat, saj popolnoma uživam v tako prijetnem, potrpež-
ljivem in pozitivnem kolektivu, ki je vedno pripravljen 
pomagati vsakemu posamezniku,« je svoje sodelovanje 
z bistriško ljudsko univerzo na črko P opisala predavate-
ljica Sandra Travnikar.
»Z Ljudsko univerzo Slovenska Bistrica sodelujem že 30 
let in tukaj imam skoraj že svojo inventarno številko. S 
kot sodelovanje s povezanimi in srčnimi ljudmi me ved-
no znova navdihuje, nova znanja pa so tista, ki me žene-
jo naprej,« je svoje misli o delu na ljudski univerzi delila 
Marjeta Čas, razredničarka v programu Osnovna šola za 
odrasle. 
»Z Ljudsko univerzo Slovenska Bistrica sodelujem vsaj že 
15 let. Veliko je bilo dobrih izkušenj. Vedno se tukaj do-
gaja kaj novega in A kot aktualnega. Vedno preseneča 
in vedno je v koraku s časom. Ponosna sem, da sem del 

SRČNI UTRIP LJUDSKE 
UNIVERZE SLOVENSKA 
BISTRICA 

Foto: Foto Brbre
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take ekipe. Poznam tudi delo drugih ljudskih univerz po 
Sloveniji in kamorkoli grem, povsod povedo, da poznajo 
Ljudsko univerzo Slovenska Bistrica. Dober glas seže v 
deveto vas,« je povedala Marjeta Kovač, predavateljica 
strokovnih predmetov v programu Ekonomski tehnik.
Vsak član številčne ekipe Ljudske univerze Slovenska 
Bistrica prispeva svoj unikatni košček v neskončni mo-
zaik znanja. Njihove vloge niso zgolj formalne funkcije, 

temveč so živi procesi ustvarjanja priložnosti za tiste, 
ki želijo rasti in se učiti ter preizkušati elastičnost meja 
svojih zmožnosti. Naj gre za organizacijo izobraževalnih 
programov, mentorstvo, svetovanje ali skrb za to, da v 
hiši vse teče gladko, vsak od njih na svoj način pušča ne-
izbrisen pečat v delovanju institucije, ki jo soustvarjajo.

Ljudska univerza Slovenska Bistrica
Odnosi z javnostmi

ŠOLSTVO
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Na prvi letošnji redni seji občinskega sveta so svetniki 
med drugim potrdili investijski program za obnovo atlet-
ske steze v športnem parku. Tako športnega parka ne bos-
te obnavljali fazno, kot je bilo sprva načrtovano, ampak 
boste nogometno igrišče in atletsko stezo urejali skupaj. 

Kot se je izkazalo, je atletska steza vsekakor potrebna 
obnove in je z vidika racionalnosti investicijo smiselno 
izpeljati vzporedno. S to naložbo sledimo nadaljnjim vla-
ganjem na področju športa. Ob tem je treba poudariti, 
da ne pozabljamo tudi na obnovo športnih objektov zu-
naj mesta Slovenska Bistrica. 

Katere pa so ostale pomembnejše naložbe, ki jih načr-
tujete v tem letu? 

Medtem ko nekatere investicije zaključujemo, ves 
čas pripravljamo vse potrebno za nove. Velikokrat po-
zabljamo, da priprava dokumentacije zaradi zahtevnih 
birokratskih postopkov iz leta v leto zahteva več časa. Pri-
oriteto namenjamo potrebam in tistim vsebinam, s kate-
rimi je možno kandidirati na različnih razpisih.    Dogra-
ditev zdravstvenega doma je končana, urejamo le še 
zeleno parkirišče, ki je zaradi zaščite kulturne dediščine 
kar zahteven zalogaj. Druga večja končana investicija pa 
je seveda ureditev kanalizacije na Zgornji Polskavi. Eden 
izmed večjih projektov je povezan z energetsko oskrbo 
na javnih objektih, gre za javno-zasebno partnerstvo, s 
katerim bomo zagotavljali oskrbo z električno energijo. 
V načrtu so tudi projekti v okviru tako imenovanega 
dogovora za razvoj regij, teh projektov je šest. Prvi je 
inkubator, ki ga pripravljamo skupaj z Občino Poljčane 

– v okviru tega projekta bomo obnovili lovski dvorec 
v mestu. Predvidena je izgradnja kolesarske steze med 
mestom in železniško postajo. Na področju vodooskr-
be skupaj še s tremi občinami pripravljamo projekt za 
zagotavljanje kakovostne pitne vode, pri čemer gre za 
sanacijo globinskih vodnjakov. Med prijavljenimi pro-
jekti sta tudi nadaljnje urejanje kanalizacije v mestu in 
že omenjeno zeleno parkirišče. Pogajanja potekajo in 
upam, da nam bodo za te projekte čim prej prižgali zele-
no luč. Med ostalimi naložbami v mestu moram omeniti 
še avtobusno postajo, načrtujemo, da bomo projekt tudi 
prijavili na razpis Ministrstva za infrastrukturo za trajno-
stno mobilnost. Poleg tega pripravljamo še projektno 
dokumentacijo za obnovo osnovne šole na Šmartnem 
na Pohorju, ki ni bila uvrščena v paket energetskih sa-
nacij. Potem so tukaj še projekti, ki so povezani s cestno 
in komunalno infrastrukturo, pri čemer bomo sredstva 
v veliki meri zagotovili iz občinskega proračuna. Seveda 
pa bomo izvedli še nekaj ostalih manjših naložb. Je pa 
res, da je vse povezano z obsegom finančnih sredstev 
– v vsakem primeru bomo morali pripraviti rebalans 
proračuna. Tekoči stroški namreč rastejo, dinamiko je še 
dodatno pospešila plačna reforma. Napovedana je sicer 
sprememba zakona o financiranju občin, s katero naj bi 
omogočili možnost povečanega zadolževanja in s tem 
tudi lažje uresničevanje zastavljenih projektov. 

Omenili ste plačno reformo. Prav zato je bilo tudi na 
zadnji seji občinskega sveta živahno pri potrjevanju višjih 
cen programov v vrtcih in cene socialnovarstvene storitve 
pomoč družini na domu. Vsekakor gre za dodatne pritiske 
na občinski proračun. 

Vsekakor, seveda pa javni zavodi, ki izvajajo te stori-
tve, tega ne morejo početi brez dviga cen. Pri vrtcih bo 
proračun dodatno obremenjen za pol milijona evrov, 
podobno je tudi pri socialnovarstvenih storitvah. 

Že nekaj časa se ubadate tudi s kadrovsko problematiko 
v Zdravstvenem domu Slovenska Bistrica. Kakšne so trenu-
tne razmere v tem javnem zavodu?

Zdravstveni dom ima začasno vodstvo. Svet zavoda 
je imenoval vršilko dolžnosti direktorice, občinski svet 
pa soglasja k imenovanju direktorice ni podal. Zdaj so 
občinski svetniki potrdili nove člane sveta zavoda, od 
katerih pričakujem, da bomo čim prej dobili direktorja s 
polnimi pooblastili in tako zagotovili stabilno delovanje 
doma. Vedeti moramo, da je Zdravstveni dom Slovenska 
Bistrica ena večjih institucij pri nas, ki zaposluje 680 ljudi. 

Bili pa ste uspešni z razpisom za podelitev koncesije za 

INTERVJU

DR. IVAN ŽAGAR
Župan občine Slovenska Bistrica

Foto: Aleš Kolar
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opravljanje javne službe v osnovni zdravstveni dejavnosti 
na področju splošne medicine.

V četrtem poskusu smo vendarle uspeli dobiti konce-
sionarja, smo tik pred zaključkom vseh postopkov. Tako 
smo v celoti zagotovili pokritost pri družinski zdravstveni 
shemi. Upam, da bo ta rešitev trajna in da ne bo znova 
prišlo do odhoda zdravnikov. 

Julija naj bi začela veljati pravica do dolgotrajne oskrbe. 
Kako se v naši občini pripravljate na uveljavitev te pravice?

Informacije, ki prihajajo po kapljicah, so pomanjklji-
ve. Številna vprašanja so še odprta. Občinam so naložili 
organizacijo dejavnosti, torej na nek način težji del na-
loge, ker imamo manko kadrov na tem področju. Vemo, 
da pravkar poteka investicija za povečanje kapacitet 
doma starostnikov. Mi že izvajamo program pomoč na 
domu, v Slovenski Bistrici smo imeli tudi pilotni program 
Dom–doma, ki bi lahko bil predhodnik temu programu, 
vendar ne vem, ali so se pristojni pri tem kaj naučili. Pro-
gram smo v okrnjeni obliki izvajali še kar nekaj časa, ško-
da je, da ni prišlo do nadaljevanja. Za zdaj se nagibamo 
k temu, da bomo aktivnosti dolgotrajne oskrbe izvajali 
znotraj doma starostnikov. V ustanavljanju novega zavo-
da ne vidim smisla, saj bi to prineslo le nove stroške.

Za vami je dobra polovica tega mandata. Kako ste zado-
voljni z doseženim v zadnjih dveh letih in kateri so glavni 
izzivi, ki vas čakajo v prihodnjih dveh letih? 

Ta mandat, kot tudi že prejšnji, poteka v posebnih 
okoliščinah. Govorim o dogajanju v Evropi in tudi širše, ki 
je vplivalo na finančne tokove, vse to se reflektira tudi na 
občinskem nivoju. To so novi izzivi, s katerimi se je treba 
soočiti, reflektirajo pa se v povečanih stroških, kar seveda 
pomeni večji pritisk na izvajanje določenih investicijskih 
projektov. Kljub tej situaciji kontinuirano peljemo razvoj-
ni cikel naprej. To se kaže tudi v projektih, o katerih sem 
že govoril. Če malo poenostavim, sam vidim tri stebre, 
na katerih stoji neko okolje, tudi naša občina. Prvi ste-
ber je del javnega sektorja, drugi je steber civilne družbe, 
tretji pa je gospodarstvo. Lahko smo veseli, da je za zdaj 
gospodarski steber stabilen, kar se odraža tudi v stopnji 
brezposelnosti. Ti kazalci so zelo dobri, upam, da se, gle-
de na zaostrene gospodarske razmere, ki se nakazujejo, 
zadeve ne bodo začele rušiti. Kar se tiče civilne družbe, 
moram omeniti številna društva, ki delujejo na številnih 
področjih. Ne smemo pozabiti tudi na solidarnostni del, 
kjer so nosilci gasilci in še kdo. Če sem govoril o zahtev-
nih razmerah, ne morem mimo katastrofalne toče, ki je 
vplivala na to dogajanje. Brez prostovoljne baze na raz-

ličnih področjih bi bilo življenje pri nas manj kakovostno. 
Javni sektor seveda skrbi, da dinamika investicij ves čas 
poteka, je pa res, da bi bili veseli, če bi stvari lahko tekle 
še hitreje. Če strnem, menim, da neka kontinuiteta teče 
že nekaj časa, kar nam priznavajo tudi ostali. Moram še 
dodati, da imamo zelo kompleksno situacijo, imamo 
mestno središče, ogromno pa je tudi podeželskega ob-
močja. 

Vas prav ti izzivi motivirajo, da po tolikih letih vztrajate 
pri županskem položaju? V lokalni samoupravi ste skupaj 
že 30 let. 

Pri tem ne gre za klasično politično funkcijo, vsaj 
sam je tako ne razumem. Gre tudi za odgovornost za 
razvoj izvajanja projektov in podobno. Vsi novi uresni-
čeni projekti pomenijo dodano vrednost za ta prostor, 
s tem pokažemo, da smo nekaj naredili. Tudi občinski 
upravi je treba dati priznanje, glede na velikost občine 
imamo zelo omejeno število ljudi, ki delajo v občinski 
upravi. Trdim, da se je treba gospodarno obnašati, inve-
sticije v javnem sektorju pomenijo tudi impulz za razvoj 
gospodarstva. Ne govorim samo o cestno-komunalni 
instrastrukturi, ampak tudi o družbeni. Če želimo, da lah-
ko ljudje normalno delajo, mora biti poskrbljeno tudi za 
ostale stvari, od predšolskega in šolskega dela, športa, 
kulture itd. Vsi rezultati, ki se kažejo v posameznih infra-
strukturnih objektih in vsem ostalem, so zame motiv.

Znano je, da ste velik ljubitelj športa. Pred leti ste veliko 
kolesarili, v mladih letih ste igrali tudi nogomet. Kako dan-
danes skrbite za svojo kondicijo?

Nogometa verjetno več ne bom igral. Včasih še kole-
sarim, drugače pa imam precej dela okoli hiše, vedno je 
kaj za postoriti. Sicer pa se moram res dobro organizirati, 
da še najdem čas za to. 

Za konec pa še vaše voščilo ob letošnjem občinskem 
prazniku. 

Ponosni smo lahko na našo zgodovino, od izvora 
praznika do osamosvojitve in naprej. Ponosni smo lahko 
tudi na naše kraje in številne zelo uspešne posameznike, 
med njimi so tudi letošnji občinski nagrajenci. Vsekakor 
pa je rdeča nit sodelovanje med nami, ki delujemo na 
tem območju. Čeprav se sliši malo obrabljeno, ampak 
vseeno, sodelovanje lahko premika stvari naprej. Če je 
vsak na svojem bregu, to realno predstavlja problem. Če 
želi športna ekipa doseči dober rezultat, mora nastopiti 
enotno. Menim, da nam pri nas to v veliki meri uspeva in 
temu bomo sledili tudi v prihodnje.  

Tomaž Ajd

INTERVJU
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MAREC 2025
Datum Ura Dogodek Kraj Organizator

12. 3. 2025 9.00 Gledališki dnevi – območno srečanje 
troških gledaliških skupin

Slomškov kulturni dom Slovenska 
Bistrica

Javni sklad RS za kulturne 
dejavnosti Območna izpostava 
Slovenska Bistrica

13. 3. 2025 17.00 Pravljična doživetja Miška Frida in 
prijatelji

Knjižnica Josipa Vošnjaka Slovens-
ka Bistrica

Knjižnica Josipa Vošnjaka 
Slovenska Bistrica

17. 3. 2025 18.30 Literarni večer z  Ano Kamenik in pred-
stavitev knjige Ravnateljeva hči

Knjižnica Josipa Vošnjaka Slovens-
ka Bistrica

Knjižnica Josipa Vošnjaka 
Slovenska Bistricaa

18. 3. 2025 9.00 Gledališki dnevi – območno srečanje 
lutkovnih skupin

Lutkovno gledališče Koruzno zrno 
Slovenska Bistrica

Javni sklad RS za kulturne 
dejavnosti Območna izpostava 
Slovenska Bistrica

22. 3. 2025 19.00 Območno Maroltovo srečanje odraslih 
folklornih skupin Dom krajanov Makole

Javni sklad RS za kulturne 
dejavnosti Območna izpostava 
Slovenska Bistrica

24. 3. 2025 18.30 Literarni večer z Natalijo Resnik in pred-
stavitev knjige Preplet usod

Knjižnica Josipa Vošnjaka Slovens-
ka Bistrica

Knjižnica Josipa Vošnjaka 
Slovenska Bistricaa

24. 3. 2025 18.00 Predavanje Kluba Gaia Spomladanska 
opravila na zelenjavnem vrtu Knjižnica Pragersko Knjižnica Josipa Vošnjaka 

Slovenska Bistricaa

26. 3. 2025 18.00 Predavanje Kluba Gaia Bolezni in škodl-
jivci na zelenjavnem vrtu Knjižnica Makole Knjižnica Josipa Vošnjaka 

Slovenska Bistricaa

27. 3. 2025 17.00 RINGARAJA – območno srečanje otroških 
folklornih skupin Kulturni dom Zgornja Polskava

Javni sklad RS za kulturne 
dejavnosti Območna izpostava 
Slovenska Bistrica

AKTUALNI POHODI PD SLOVENSKA BISTRICA

8. 3. Bistriški vintgar – Sveti Urh (895 m) – Ančnikovo gradišče (760 m)

8. 3. Punce v jami – po rudniških rovih med Trbovljami in Hrastnikom

22. 3. Korada (812 m)

29.3. Črni vrh – Čemšeniška planina (1204 m)

12. 4. Sagadinova domačija

21. 4. Koča pri Jelenovemu studencu (850 m)

26. 4. Klek (1181 m)  HR

Več informacij najdete na spletni strani društva: www.pdsb.si
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APRIL 2025
Datum Ura Dogodek Kraj Organizator

1. 4. 2025 18.00 Predavanje Kluba Gaia Bolezni in škodl-
jivci na zelenjavnem vrtu Knjižnica Tinje Knjižnica Josipa Vošnjaka 

Slovenska Bistrica

2. 4. 2025 17.00 Območna revija otroških pevskih zborov 
2. del SIJAJ, SIJAJ SONČECE 

OŠ Pohorskega odreda 
Slovenska Bistrica

Javni sklad RS za kulturne 
dejavnosti Območna izpostava 
Slovenska Bistrica

3. 4. 2025 18.15 Predavanje Kluba Gaia Kivi, kaki, fige in 
citrusi Knjižnica Poljčane Knjižnica Josipa Vošnjaka 

Slovenska Bistrica

7. 4. 2025 18.00 Predavanje Kluba Gaia Samooskrba z 
zdravo zelenjavo Knjižnica Kebelj Knjižnica Josipa Vošnjaka 

Slovenska Bistrica

7. 4. 2025 18.30 VRTNARSKO SREČANJE Sodelujmo pri 
vzgoji semen

Knjižnica Josipa Vošnjaka 
Slovenska Bistrica

Knjižnica Josipa Vošnjaka 
Slovenska Bistrica

8. 4. 2025 18.30 Predavanje Kluba Gaia Visoke grede za 
bogat pridelek Knjižnica Oplotnica Knjižnica Josipa Vošnjaka 

Slovenska Bistrica

10. 4. 2025 17.00 Območna revija otroških pevskih zborov 
3. del SIJAJ, SIJAJ SONČECE OŠ Antona Ingoliča Spodnja 

Javni sklad RS za kulturne 
dejavnosti Območna izpostava 
Slovenska Bistrica

14. 4. 2025 18.30
Predstavitev petega stebra kitajske 
medicine za boljše počutje in pomoč pri 
tegobah Benedikta Leskovška

Knjižnica Josipa Vošnjaka 
Slovenska Bistrica

Knjižnica Josipa Vošnjaka 
Slovenska Bistrica

18. 4. 2025 / Regijsko srečanje lutkovnih skupin Lutkovno gledališče Koruzno zrno 
Slovenska Bistrica

Javni sklad RS za kulturne 
dejavnosti Območna izpostava 
Slovenska Bistrica

23. 4. 2025 17.00 Območna revija mladinskih pevskih 
zborov ZAPOJ Z MENOJ OŠ Slovenska Bistrica

Javni sklad RS za kulturne 
dejavnosti Območna izpostava 
Slovenska Bistrica

AKTUALNI POHODI PD ZGORNJA POLSKAVA

15. 3. Trije kralji (tradicionalni pohod) 29. 3. Boč z delavnico (otroci)

23. 3. Mali kraški maraton (mladinski) 12. 4. Kočno – učna pot (vrtec in otroci)

26. 3. 1.etapa od zaliva do izvira reke Polskava (veterani) 19. 4. Großer Speikkogel (Golica/Koralpe)

29. 3. Smrekovc (člani) 20. 4. 5. tradicionalna kolesarska tura po turno 
kolesarski polskavski poti

Več informacij najdete na spletni strani društva: http://www.pdpohorje.si/
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V soboto, 8. februarja, je v potekal Prešernov dan, slovenski 
kulturni praznik. Dogajanju se je že tradicionalno pridružil tudi 
Zavod za kulturo Slovenska Bistrica, ki je na široko odprl vrata 
gradu v Slovenski Bistrici.
 
Naše vodilo je, da obiskovalcem omogočimo, da izpolnijo 
lastno željo po raziskovanju tega znamenitega objekta. Na 
Prešernov dan, slovenski kulturni praznik, grad v Slovenski 
Bistrici obiskovalcem vsako leto ponudi nekaj novega, s svojimi 
številčnimi prostori, razstavami in najimenitnejšimi freskami.

Obiskovalci z veseljem raziščejo grajske prostore in opazimo, 
da se obiskovalci na praznik kulture poglobijo v razstave in 
prostore. Veliko časa obiskovalci vsako leto namenijo grajski 
Bukvarni, ki smo jo odprli 8. aprila 2022, načrt za odprtje 
Bukvarne pa se je razvijal skozi daljše časovno obdobje. Knjige, 
ki so v Bukvarni naprodaj, so bile Zavodu za kulturo Slovenska 
Bistrica podarjene. Bukvarna obsega več kot 5000 izvodov knjig, 
revij in publikacij, od tega je največ knjig v slovenskem jeziku 
(2600). Večina tujejezične literature je v nemškem jeziku, sledijo 
knjige v francoskem, angleškem, srbohrvaškem, hrvaškem in 
srbskem jeziku. V Bukvarni so naprodaj tudi CD zgoščenke in 
VHS kasete. Bukvarna se nahaja v pritličju gradu v Slovenski 
Bistrici, v severovzhodnem delu gradu, med Grajsko kuhinjo in 
renesančnim stopniščem.

Veliko pozornosti na Prešernov dan dobi tudi grajska trgovina 
s spominki, Grajski LODN, v kateri ponujamo skrbno izbrane, 
unikatne spominke, ki so izdelani v Sloveniji. Grajska trgovina 
LODN ni le običajna prodajalna – je stičišče navdiha, kjer se 
predstavljajo in ponujajo skrbno izbrani unikatni izdelki. 
Številni izdelki prihajajo prav iz Slovenske Bistrice in njene 
okolice, kar trgovini daje poseben lokalni pečat. Gre za pristne 
izdelke, ustvarjene z ljubeznijo in strastjo do obrtništva, ki 
odražajo bogato kulturno dediščino tega območja. V LODNU 
lahko najdete pestro izbiro ročno izdelanih tekstilnih izdelkov, 
keramičnih mojstrovin, izdelkov za dom in unikatnih modnih 
dodatkov.

Vsi spominki v Grajskem LODNU so ustvarjeni z ljubeznijo in s 
spoštovanjem do okolja in dediščine. Posebej pa smo ponosni 
na edinstveno linijo spominkov, ki nas popeljejo v svet baročne 

umetnosti slikarja Franca Ignaca 
Flurerja. V Zavodu za kulturo Slovenska 
Bistrica smo jih razvili v sodelovanju z 
družinskim podjetjem Jagababa, izhajajo 
pa iz reinterpretacije brezčasnih motivov 
iz fresk, ki jih je baročni slikar naslikal 
na velikem stopnišču gradu v Slovenski 
Bistrici, v začetku 18. stoletja. 

Letos smo prvič organizirali tudi 
nagradno igro »Poišči grofa!«, ki je 
potekala na Prešernov dan. V gradu 
smo na velikem stopnišču obesili sliko 
Matjaža Stoparja, ki nosi ime Attems. Ta 
ni izstopajoča le po dimenzijah (204 x 
251 cm), ampak tudi po zasnovi in likovni 
realizaciji. Portret je namreč eksaktno 
sestavljen iz luninih men, minuciozno 
naslikanih točk, ki se ob gledalčevem 
pogledu iz določene distance sestavijo v 
podobo Ignaca Marije III. grofa Attems. 
(Anamarija Stibilj Šajn, 2015.) Posebej 
zanimivo je, da se Attemsov portret 
povsem jasno izriše, če v sliko pogledamo 
skozi objektiv fotoaparata na telefonu. 

Za sodelovanje v nagradni igri so 
obiskovalci morali poiskati omenjeno 
sliko, jo fotografirati, sliko objaviti na 
družbenem omrežju Facebok in/ali 
Instagram, označiti @GradSlovenskaBistrica 
in ob objavljeni fotografiji slike pripisati, 
kdo je na sliki upodobljen. Izmed vseh 
pravilnih odgovorov smo izžrebali tri 
nagrajence, ki so prejeli darilni bon za 1 
izdelek Jagababa, ki je nastal v sodelovanju 
z Zavodom za kulturo Slovenska Bistrica in 
je na prodaj v grajski trgovini s spominki 
Grajski LODN.
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Kaj pomenijo raznobarvni prti
na Grajski tržnici?

"Človek jè, kar jé!"
Vsako soboto, od 7.30 do 10.30.

Foto: Nino Verdnik

Ne samo, da na Grajski tržnici prodajalci ponujajo 
prvovrstno hrano, skozi bogato ponudbo hrane 

lokalnih pridelovalcev spoznavamo pestrost 
hrane našega okolja.

Privoščite si kruh. Privoščite si lokalno pridelano 
zelenjavo, mlečne izdelke, gibanico …
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umetnosti slikarja Franca Ignaca 
Flurerja. V Zavodu za kulturo Slovenska 
Bistrica smo jih razvili v sodelovanju z 
družinskim podjetjem Jagababa, izhajajo 
pa iz reinterpretacije brezčasnih motivov 
iz fresk, ki jih je baročni slikar naslikal 
na velikem stopnišču gradu v Slovenski 
Bistrici, v začetku 18. stoletja. 

Letos smo prvič organizirali tudi 
nagradno igro »Poišči grofa!«, ki je 
potekala na Prešernov dan. V gradu 
smo na velikem stopnišču obesili sliko 
Matjaža Stoparja, ki nosi ime Attems. Ta 
ni izstopajoča le po dimenzijah (204 x 
251 cm), ampak tudi po zasnovi in likovni 
realizaciji. Portret je namreč eksaktno 
sestavljen iz luninih men, minuciozno 
naslikanih točk, ki se ob gledalčevem 
pogledu iz določene distance sestavijo v 
podobo Ignaca Marije III. grofa Attems. 
(Anamarija Stibilj Šajn, 2015.) Posebej 
zanimivo je, da se Attemsov portret 
povsem jasno izriše, če v sliko pogledamo 
skozi objektiv fotoaparata na telefonu. 

Za sodelovanje v nagradni igri so 
obiskovalci morali poiskati omenjeno 
sliko, jo fotografirati, sliko objaviti na 
družbenem omrežju Facebok in/ali 
Instagram, označiti @GradSlovenskaBistrica 
in ob objavljeni fotografiji slike pripisati, 
kdo je na sliki upodobljen. Izmed vseh 
pravilnih odgovorov smo izžrebali tri 
nagrajence, ki so prejeli darilni bon za 1 
izdelek Jagababa, ki je nastal v sodelovanju 
z Zavodom za kulturo Slovenska Bistrica in 
je na prodaj v grajski trgovini s spominki 
Grajski LODN.
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V Vrtcu »Otona Župančiča« Slovenska Bistrica se zaveda-
mo pomena mednarodnega strokovnega povezovanja, 
ki omogoča izmenjavo znanj, inovativnih pristopov in 
dobre pedagoške prakse. V sklopu projekta K2 Erasmus+ 
smo med 27. in 31. januarjem 2025 gostili vzgojiteljice 
iz Hrvaške (Dječji vrtić Vukovar) in Severne Makedonije 
(JOU Detska gradinka Sedmi Septemvri), ki so se osre-
dotočile na raziskovanje in preizkušanje didaktičnih 
iger ter igrač iz trajnostnih materialov. Pri organizaciji 
in izvedbi projekta smo dejavno sodelovale slovenske 
vzgojiteljice Kristina Plankl, Mateja Šrimf in Nika Pec, pod 
vodstvom pomočnice ravnateljice Nine Borko Bezjak, ki 
skrbi za pedagoški del projekta, in koordinatorice pro-
jekta Mojce Juhart. V strokovni izmenjavi je sodelovalo 
osem vzgojiteljic iz partnerskih vrtcev – štiri iz Hrvaške 
in štiri iz Severne Makedonije. V petih dneh so obiskale 
tri enote našega vrtca ter imele priložnost poglobljeno 
spremljati in analizirati pedagoško delo. 28. januarja so 
senčile delo strokovnih delavk v enoti Zgornja Polska-
va, 29. januarja v enoti Makole, 30. januarja pa v enoti 
Oplotnica. V ospredju je bila igra z didaktičnimi igrača-
mi, ki smo jih vzgojiteljice izdelale same iz odpadnih in 
nestrukturiranih materialov. Skozi strokovna razmišlja-
nja, ki so sledila vsakemu dnevu opazovanja, smo skupaj 

analizirale opažanja, primerjale metode dela in si izme-
njale izkušnje. Gostje so bile še posebej navdušene nad 
prostorsko umeščenostjo vrtca v naravno okolje ter nad 
ustvarjalnimi in trajnostnimi pristopi, ki jih vključujemo v 
vsakodnevno vzgojno delo.
Poleg pedagoških dejavnosti smo izvedle tudi strokovno 
izobraževanje. V torek, 28. januarja 2025, smo se popol-
dne udeležile izobraževanja Inštituta za razvoj igrač pod 
vodstvom Klavdije Höfler. Tema izobraževanja »Razvoj-
ni cikel izdelave igrače« je obravnavala tako teoretične 
kot praktične vidike ustvarjanja kakovostnih in razvojno 
spodbudnih igrač. Prvi dan smo se osredotočile na načr-
tovanje lastne didaktične igrače, pri čemer smo izhajale 
iz potreb otrok in principov trajnostne rabe materialov. 
Posebno pozornost smo namenile Centru novih idej, 
inovativnemu kotičku našega vrtca, kjer hranimo pester 
nabor materialov (les, tekstil, papir, karton, glino, steklo 
ipd.) za ustvarjanje unikatnih didaktičnih pripomočkov. 
Drugi dan izobraževanja smo izbrane materiale uporabi-
le v praksi in izdelale igrače, ki so odražale ustvarjalnost, 
funkcionalnost in trajnostni vidik vzgoje.
Eden izmed strokovnih vrhuncev izmenjave je bil obisk 
Hermanovega brloga v Celju 30. januarja 2025. Skupaj 
z vzgojiteljicami iz tujine in slovensko projektno ekipo 
smo si ogledale 29. razstavo Svet Hermanovih prijateljev, 
ki je ponudila vpogled v razvoj otroške igre skozi različne 
družbene in kulturne perspektive. Bogat nabor predsta-
vljenih igrač in pedagoških pripomočkov je bil drago-
cen vir navdiha za nadaljnje delo z otroki. Prav tako smo 
imele posebno predstavitev Suzane Senica, akademske 
slikarke, ki v Hermanovem brlogu po 30 letih sodelova-
nja s slikarko Jelo Reichmann nadaljuje njeno delo. Ob 
tem obisku nam je predstavila, kako oni zasnujejo različ-
ne ustvarjalnice, ki so namenjene otrokom predšolskega 
obdobja in vse do 12. leta starosti.
Zaključek strokovnega obiska je bil izjemno pozitiven. 
Vzgojiteljice iz Hrvaške in Severne Makedonije so pouda-
rile, da so pridobile številne nove vpoglede in konkretne 

MEDNARODNA POVEZOVANJA V VRTCU »OTONA 
ŽUPANČIČA« SLOVENSKA BISTRICA: TRAJNOSTNE 
DIDAKTIČNE IGRAČE IN IGRAČE KOT ORODJE UČENJA 
»Sodelovanje je začetek, vztrajnost je napredek, delo v skupnosti pa vodi k 
uspehu.« (Henry Ford)



25

marec 2025VZGOJA, DRUŠTVA

primere dobrih praks, ki jih bodo prenesle v svoje vzgoj-
no delo. Obisk je okrepil mednarodne strokovne vezi, 
spodbudil nadaljnje sodelovanje in prispeval k razvoju 
sodobnih didaktičnih pristopov. Projekt K2 Erasmus+ se 
nadaljuje, saj se bomo 5. maja 2025 slovenske in hrvaške 

vzgojiteljice odpravile v Severno Makedonijo, kjer bomo 
senčile njihove pedagoške dejavnosti, spoznavale njiho-
ve didaktične igrače in si širile strokovna obzorja.

 Nika Pec, vzgojiteljica predšolskih otrok
Vrtec »Otona Župančiča« Slovenska Bistrica

Konec januarja je v Galeriji Monfort v Portorožu pote-
kalo uradno odprtje mednarodne razstave umetniških 
interpretacij velikega leščurja z naslovom V spomin ve-
likim, na kateri z deli iz žgane gline sodelujejo tudi čla-
nice Društva Majolika. Razstava je posvečena velikemu 
leščurju, največji školjki Sredozemskega morja, ki je za 
morsko okolje izjemno pomemben organizem, saj s svo-
jo veliko lupino nudi življenjski prostor številnim drugim 
vrstam ter tako povečuje biotsko pestrost in prispeva 
k zdravju morskega ekosistema. Žal zaradi tujerodne-
ga parazita v zadnjih letih množično izumira in velja za 
kritično ogroženo vrsto. Da bi splošno javnost opozorili 
na omenjeno problematiko, so v Zavodu YouSea pripra-
vili projekt V spomin velikim ter k sodelovanju povabili 
ustvarjalce in člane umetniških društev. Odzvalo se je 74 
domačih in tujih avtoric in avtorjev, ki so iz naravnih ma-
terialov, kot so glina, kovina, kamen, les in steklo, izde-
lali unikatne umetniške interpretacije školjke. Med njimi 
so tudi leščurji iz žgane gline, ki so jih ustvarile članice 
Društva Majolika: skupinsko delo, ki so ga sooblikovale 
Renata Ošlaj, Marija Šuster, Blanka Čakš, Vesna Plavec in 
Ljubica Zgonec Zorko, ter samostojna dela Vesne Plavec, 

Miljanke Simšič in Ljubice Zgonec Zorko. 
Sodelujoče avtorice so se udeležile odprtja razstave, ki 
so ga organizatorji pripravili v razstavnem prostoru nek-
danjega skladišča soli. Po zaključku razstave na kopnem 
bodo dela umeščena v Morsko oazo Piran – gojišče 
morskih organizmov, namenjeno trajnostni marikulturi 
in ohranjanju biotske raznovrstnosti, kjer bodo postala 
življenjski prostor za morske organizme in del prve pod-
vodne galerije v Sloveniji.

V SPOMIN VELIKIM 
LEŠČURJEM

Foto: Arhiv Društva Majolika
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V letu 2024 smo že desetič rezervirali denarna sredstva 
v proračunu Krajevne skupnosti Pohorski odred. Letos 
smo namenili 1250 evrov, 25 vrednostnih kartic po 50 
evrov za obdaritev otrok pred prihajajočimi prazniki iz 
socialno ogroženih družin. Izbor je opravil Center za soci-
alno delo, obdaritev pa je potekala na sedežu Območne 

organizacije Rdečega križa Slovenska Bistrica. Tako smo 
6. decembra 2024 izvedli obdaritev 25 otrok iz 13 dru-
žin, prebivajočih na območju naše krajevne skupnosti. V 
vseh desetih letih smo predstavniki Krajevne skupnosti 
Pohorski odred uspeli obdariti že več kot 225 otrok, na 
kar smo vsi skupaj ponosni in hkrati veseli, da smo lahko 
otrokom vsaj malo polepšali praznične dneve.
Zahvaljujemo se predsednici Krajevne organizacije Rde-
čega križa Pohorski odred Dragici Pliberšek in sekretar-
ki Območne organizacije Rdečega križa Petri Hojnik za 
njun prispevek in pomoč pri obdaritvi otrok oziroma nji-
hovih staršev.

Ludvik Repolusk, predsednik KS Pohorski odred  
 

PRAZNIČNA OBDARITEV 
OTROK

Obstaja čudovit, skrivnosten zakon narave,
da tri reči, po katerih človek najbolj hrepeni:

srečo, svobodo in duševni mir,
vedno pridobimo tako,

da jih podarimo nekomu, ki ga imamo radi.
(Neznani avtor)
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Društvo upokojencev Zgornja Polskava ima bogato zgo-
dovino, ki sega v leto 1975. Takrat je bila ustanovljena 
sekcija upokojencev, ki je delovala pod okriljem Društva 
upokojencev Slovenska Bistrica. Sčasoma je sekcija ras-
la in leta 1996 postala samostojno društvo. To je bil po-
memben korak, saj je društvo dobilo večjo avtonomijo 
in možnost, da razvije lastne projekte in dejavnosti. Od 
leta 2021 je predsednik društva Franc Pišek. Naslednje 
leto bo posebej pomembno, saj bomo praznovali že 30 
let samostojnega delovanja.
Generacije društva so skozi leta organizirale različne 
dejavnosti, ki so vključevale skrb za socialno ogrožene, 
osamljene člane, pa tudi prijetna srečanja, kulturne prire-
ditve in izlete. Vsako vodstvo je skrbelo, da se je društvo 
razvijalo v koraku s časom. V tem obdobju smo doživeli 
mnoge dogodke, ki so oblikovali naše delovanje, pri tem 
pa smo vedno spodbujali prostovoljstvo ter omogočali 
dejavno in zdravo preživljanje prostega časa.
S svojim delovanjem nadaljujemo pot, ki so jo zastavili 
naši predhodniki. Na dan 31. decembra 2024 je društvo 
štelo 371 članov. Pri delovanju društva ključno vlogo 
igrajo zavzeti poverjeniki, ki so vezni člen med člani in 
upravnim odborom. Po številu članov smo drugo naj-
večje društvo med dvanajstimi upokojenskimi društvi v 
občini Slovenska Bistrica.
Društvo je nekoč imelo svoje prostore v Dvorcu Zgornja 
Polskava, a smo se po začetku njegove obnove preseli-

li v prostore Prostovoljnega gasilskega društva Zgornja 
Polskava, trenutno pa delujemo v prostorih Kulturno-
-umetniškega društva Gaj Zgornja Polskava, za kar se jim 
zahvaljujemo.

Naše društvo se redno udeležuje medobčinskih družab-
nih srečanj upokojencev. Leta 2013 smo bili organiza-
torji srečanja društev upokojencev iz občin Slovenska 
Bistrica, Poljčane in Makole. V letu 2016 pa smo bili tudi 
nosilec športnih iger. Prav tako sodelujemo na Kuharija-
di, kjer se je v preteklem letu naša ekipa med enajstimi 
sodelujočimi ekipami izkazala z odlično kulinarično moj-
strovino in osvojila odlično drugo mesto. 
Glavno vodilo društva je druženje in povezovanje čla-
nov, kar dosegamo z organizacijo enodnevnih, občas-
no pa tudi dvodnevnih izletov po Sloveniji in tujini, kjer 
spoznavamo kulturne in zgodovinske znamenitosti. Na 
leto organiziramo do osem izletov. Omogočamo tudi 
počitnikovanje na morju in napolnimo kar celi avtobus 
udeležencev. Posebno pozornost namenjamo starejšim 
članom, starim 80 let in več, in jih vsako leto ob koncu 
leta tudi obiščemo in obdarimo. Naši poverjeniki prav 

DRUŠTVA

Župnijska Karitas Slovenska Bistrica se iskreno zahvalju-
je vsem, ki ste kakorkoli prispevali k temu, da smo lahko 
pomagali ljudem v stiski. 
V lanskem letu ste v akciji »Podari zvezek«, ki se ji prid-
ružujejo Vrtec »Otona Župančiča« Slovenska Bistrica in 
nekatere osnovne šole na območju občine Slovenska 
Bistrica, podarili več kot 500 zvezkov. V trgovini Hofer je 
bilo v času velikonočnih in božičnih praznikov zbranih 
2287 kg hrane in higienskih pripomočkov. Nekaj hrane 
je bilo zbrane tudi v trgovini Mercator.

V adventnem času so v Vrtcu Blaže in Nežica zbirali pre-
hranske izdelke in higienske pripomočke ter tako prip-
ravili 9 zelo velikih darilnih paketov, ki smo jih podarili 
družinam z najmanj 4 otroki. 
Z delitvijo koledarjev smo na območju občine zbrali 
3.013 EUR. Zahvaljujemo pa se tudi za donaciji Elektra 
Maribor in Občine Slovenska Bistrica. Za vse prispevke 
in pripravljenost se še enkrat najlepše zahvaljujemo, saj 
brez vaše pomoči ne bi mogli pomagati.  

ZAHVALA ŽUPNIJSKE KARITAS SLOVENSKA BISTRICA 

DRUŠTVO UPOKOJENCEV 
ZGORNJA POLSKAVA 
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tako skrbijo za obiske članov v domovih starejših. Vsako 
leto pripravimo zbor članov, ki sovpada s praznovanjem 
materinskega dne (25. marca), ob katerem izvedemo 
tudi kulturni program. Dogodka se udeleži do 200 čla-
nov. V tem letu pa bomo dodatno organizirali še pra-
znovanje dneva žena (8. marca). V avgustu že vrsto let 
organiziramo piknik pod kozolcem Turističnega društva 
Kočno, ki je vedno zelo dobro obiskan. Tradicionalno pri-
rejamo martinovanja in zaključke leta, poleg tega pa že 
več let pomagamo pri trgatvi v Vinogradništvu Leskovar 
na Zgornji Polskavi, za kar smo bogato poplačani z dob-
ro kapljico za potrebe naših prireditev. Udeležujemo se 
žetve na stari način na Kobilju in sodelujemo z društvi 
v krajevni skupnosti ob prižiganju svečk na adventnem 
vencu. Velik poudarek dajemo tudi izobraževanju. Letno 
organiziramo dve predavanji o zdravem načinu življe-
nja, prehrani in drugih pomembnih temah. Naši člani se 
ukvarjajo tudi z likovno dejavnostjo in ročnimi deli, ki jih 
z veseljem razstavljajo. 
Društvo je vključeno v Zvezo društev upokojencev Slo-
venije (ZDUS), Zgornjepodravsko pokrajinsko zvezo 

društev upokojencev Maribor (ZPZDUMB) in Medob-
činsko zvezo društev upokojencev Slovenska Bistrica 
(MZDUSB). Poleg tega društvo tesno sodeluje s Krajevno 
skupnostjo Zgornja Polskava, gasilci, turističnimi društvi, 
šolo, vrtcem in Občino Slovenska Bistrica. Ta široka mre-
ža sodelovanja je ključna za uspeh društva in njegovo 
prisotnost v lokalnem okolju.
Z leti postajajo naloge društva vedno zahtevnejše, saj se 
potrebe upokojencev spreminjajo. Glavni moto društva 
ostaja: »Druženje članov in utrjevanje vezi med njimi.« 
Društvo se osredotoča na zagotavljanje priložnosti za 
zdravo in dejavno življenje svojih članov ter na vklju-
čevanje čim širšega kroga ljudi v svoje dejavnosti. Vizija 
društva vključuje nadaljnjo širitev dejavnosti, krepitev 
medgeneracijskega sodelovanja in ohranjanje bogate 
tradicije, ki so jo začrtali predhodniki. Zato vabimo nove 
člane, da se nam pridružijo. Prav tako vabljeni vsi, da s 
svojimi predlogi in sodelovanjem pomagate pri ustvar-
janju še lepše prihodnosti za društvo in ustvarjanju pri-
jetnih skupnih trenutkov.

Katarina Zorko 

Zima je čas, ko toplina doma za mnoge predstavlja 
največji vir sreče – dom, obdan s čarobnimi božičnimi 
okraski, postane varno zavetje pred zimskim mrazom. 
A žal to ne velja za vse. Številne družine praznike pre-
življajo v mrazu, vlagi in s skrbmi, ki jih prinaša energet-
ska revščina. December je del leta, ko se stiske družin 
in posameznikov pod težo praznikov še poglabljajo. 
Revščina je večplastna in družinam z najnižjimi dohod-
ki močno kroji življenje. Ob že tako visokih življenjskih 
stroških ljudje, mnogi kljub zaposlitvi, še težje redno 
plačujejo stroške električne energije, ki se v ogrevalni 
sezoni močno povečajo, ali pa na račun redno plačane 
položnice družina ostane lačna, saj denarja za plačilo 
vsega nimajo. 
Območno združenje Rdečega križa (OZRK) Slovenska 
Bistrica se v imenu vseh prejemnikov finančne pomoči 
iskreno zahvaljuje Občini Slovenska Bistrica, gospodu 
županu Ivanu Žagarju in vsem občinskim svetnikom, 
ki so že peto leto zapored prisluhnili stiski in sprejeli 
predlog sklepa o dodelitvi finančne pomoči socialno 

ogroženim posameznikom in družinam.
Hvala vam, da soustvarjate svet, utemeljen na solidar-
nosti, sodelovanju, sočutju, človeški toplini in nesebič-
nosti. Svet, v katerem nihče ne bo ostal zadaj, saj se 
bo vedno našla roka, ki mu bo pomagala, da nadaljuje 
svojo pot.

Marjana Sagadin,
predsednica OZRK Slovenska Bistrica

ZAHVALA OBČINI SLOVENSKA BISTRICA IN OBČINSKIM SVETNIKOM

Foto: Območno združenje Rrdečega križa Slovenska Bistrica
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Skrb za razumsko, duševno in telesno kakovostno živ-
ljenje starejših in upokojencev je prednostna naloga 
Društva upokojencev Slovenska Bistrica.
V februarju smo aktivirali Svetovalnico in INFO točko PO-
MOČ STAREJŠIM. Namenjena je svetovanju, usmerjanju 
in pomoči pri reševanju problemov ter uveljavljanju 
pravic celostnega življenjskega področja starejših. 
Zajema naslednja področja:
 • finančno: pokojnine in druge finančne pomoči;                                                                                       
 • socialnozdravstveno: dolgotrajna oskrba, domovi za 
starejše, pomoč na domu, zdravstvene in psihosoci-
alne pomoči itd.;                                                                                               

 • bivanjsko: stanovanja za starejše, varovana in oskrbo-
vana stanovanja, menjave, sobivanje itd.;                                                                                                                              

 • upravnopravno: priprava in pomoč pri reševanju pro-
šenj, spremljanje pri urejanju problemov v različnih 
institucijah, digitalno naročanje itd.

V svetovalnici bodo dežurne svetovalke sprejemale 
vaše klice.  S svetovalnico bodo sodelovali priznani 
strokovnjaki s posameznih področij, ki nam bodo po-
magali reševati probleme in odgovarjati na vprašanja.
Svetovalnica je del projekta SVETA ZA STAREJŠE OBČI-
NE SLOVENSKA BISTRICA. Želimo pomagati vsem po-
moči potrebnim starejšim. VABLJENI!

Vida Lipoglav

POMOČ STAREJŠIM – SVETOVALNICA IN INFO TOČKA
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Člani Območnega združenja slovenskih častnikov Slo-
venska Bistrica smo se na začetku januarja odzvali vabilu 
Območnega združenja slovenskih častnikov Nova Gori-
ca na pohod Po poteh Soške fronte. Z minibusom smo 
se odpravili proti Humu v Goriških brdih, kjer smo se 
zbrali z ostalimi častniki. Na tem območju so med prvo 
svetovno vojno potekali težki boji, žrtev je bilo veliko na 
obeh straneh. Pohod ni bil zahteven, ob koncu smo na 
Humu dobili toplo kosilo in pijačo. Sledilo je druženje. 
Gostitelji so za pohodnike pripravili tudi pokušino pri-
morskega pršuta. Vsi dobre volje, le malce premraženi, 
smo se vrnili v Slovensko Bistrico.

Brigita Ptičar

Predstavnice rokodelskih centrov smo se konec januar-
ja udeležile dogodka Regije po meri prihodnosti, ki ga je 
v Ribnici organiziral Slovenski regionalno razvojni sklad 
(SRRS). V ospredju so bile tematike, povezane s skladnim 
razvojem regij, in predvidene finančne razvojne spodbude 
na področju rokodelstva.

Rokodelstvo je v Sloveniji urejeno s področnim Zako-
nom o ohranjanju in razvoju rokodelstva, ki sistemsko 
obravnava rešitve za ohranjanje rokodelstva in ukrepe za 
njegov nadaljnji razvoj – tudi s tem, da omogoča pravno 

podlago za različne oblike finančnih razvojnih spodbud. 
Predstavniki Ministrstva za gospodarstvo, turizem in 
šport so na dogodku predstavili aktivnosti ministrstva na 
področju rokodelstva, predvsem prednosti, ki jih letošnja 
celotna finančna realizacija zakona prinaša za rokodelce, 
obrtnike in podjetnike, ki delujejo na tem področju.
Do konca meseca marca bosta predvidoma objavljena 
prvi pilotni javni poziv za rokodelce kot fizične osebe in 
prvi javni razpis za rokodelske projekte v skupni vred-
nosti 950.000 evrov. Javni poziv bo namenjen fizičnim 
osebam (rokodelcem, upokojencem rokodelcem, posa-
meznikom, ki opravljajo osebno dopolnilno delo, pove-
zano z rokodelstvom, in nosilcem dopolnilne dejavnosti 
na kmetiji, povezane z rokodelstvom) in bo kril stroške 
dela za razvoj rokodelskega izdelka. Javni razpis za ra-
zvoj rokodelskih projektov bo namenjen financiranju 
rokodelskih projektov pravnih in fizičnih oseb, ki izvajajo 
gospodarsko dejavnost, povezano z rokodelstvom. Raz-
pisne postopke bo vodil SRRS. 
Več informacij bo na voljo ob objavi razpisov. V Centru 
domače in umetnostne obrti Slovenska Bistrica zainte-
resiranim prijaviteljem omogočamo individualna sveto-
vanja (za rezervacijo termina nam pišite na cduo@kera-
mikacenter.com).

CDUO

FINANČNE RAZVOJNE 
SPODBUDE NA PODROČJU 
ROKODELSTVA 

Foto: Arhiv CDUO

BISTRIŠKI ČASTNIKI 
NA POHODU PO POTEH 
SOŠKE FRONTE 
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Na Gospodarskem razstavišču v Ljubljani je konec janu-
arja potekal sejem Alpe-Adria, ki se ga je pod okriljem 
Medobčinske turistične zveze (MTZ) Slovenska Bistrica 
udeležilo tudi nekaj turističnih društev (TD) z območja 
med Pohorjem in Halozami.
Vse štiri dneve so se na sejmu predstavljali TD Breza Pra-
gersko Gaj, TD Štatenberg, TD Makole, TD Viničar in TD 
Laporje, predstavili pa sta se tudi TD Lipa Kebelj in TD 
Oplotnica. 
Vsa društva so predstavila svojo dejavnost in hkrati de-
javnost MTZ. Z izjemno bogatimi in urejenimi stojnica-

mi so privabila veliko število obiskovalcev, ki so zraven 
dejavnosti društev spoznavali še kulinarične posebnosti 
našega konca. 
Vsak dan so društva iz vse Slovenije poskrbela tudi za 
bogat in pester kulturni program. Predstavljali so se glas-
beniki, ljudski pevci, folklorne skupine, najzanimivejši in 
najprisrčnejši pa so bili zagotovo najmlajši, ki so s svojo 
prikupnostjo in sproščenostjo osvojili simpatije obisko-
valcev.

Brigita Ptičar

TURISTIČNA DRUŠTVA MTZ SLOVENSKA BISTRICA 
NA SEJMU ALPE-ADRIA

Foto: Brigita Ptičar
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ODGOVORI NA VPRAŠANJA IN POBUDE S 14. REDNE 
SEJE OBČINSKEGA SVETA 

Ludvik Repolusk ponovno sprašuje, zakaj še ni prišlo 
do sestanka z županom na temo Skate parka. 

Odgovor: Sestanek na temo Skate parka je bil 
opravljen 27. novembra 2024 v prostorih Oddelka za 
družbene dejavnosti. 

Irena Jereb, vodja Oddelka za družbene dejavnosti 
Ivan Kumaver je vprašal, kdaj bo izvedena komunika-

cijska povezava omrežja na optiko v delih Gladomesa, Vi-
narja in Korpl, kjer je nastal tako imenovani žep nepriklo-
pljenih hiš. Prav tako je enak problem na Zgornji Ložnici 
in v Kostanjevcu. Vprašal je, zakaj so bila posamezna ob-
močja izpuščena iz sistema priklopov na optiko, čeprav 
linija poteka mimo teh območij, in kdaj se bo to uredilo.

Odgovor: Na Telekomu Slovenije so med drugim po-
jasnili, da v občini Slovenska Bistrica v letu 2025 načr-
tujejo izgradnjo optičnega omrežja na več območjih, o 
čemer so obvestili tudi župana, pri katerem so bili na se-
stanku. Izvedba v letu 2025 zajema tudi kraje Gladomes, 
Vinarje, Kostanjevec in Visole. Zgornja Ložnica ni vključe-
na v načrte za leto 2025. Sicer pa naslednje leto v občini 
Slovenska Bistrica nameravajo širiti omrežje Telekoma 
Slovenije, in sicer v skladu s kratkoročnimi načrti in eko-
nomsko upravičenostjo gradnje. O načrtih gradnje so na 
skupnem sestanku obvestili tudi župana. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor  
Žarko Furman sprašuje Direkcijo RS za infrastrukturo in 

DARS, zakaj so se zaustavile dejavnosti pri projektiranju 
3. etape zahodne obvoznice in priključitve na avtocesto. 
Zanima ga, kdaj se bodo te dejavnosti nadaljevale ozi-
roma sploh začele in kdaj lahko pričakujemo tudi ume-
stitev sredstev v državni proračun za izvedbo 3. etape in 
priključitev na avtocesto. 

Odgovor: 3. etapa zahodne obvoznice in priključitev 
na avtocesto se načrtujeta oziroma umeščata v prostor 
v okviru Občinskega prostorskega načrta (OPN), in sicer 
kot dograditev avtocestnega priključka Slovenska Bistri-
ca – jug. Umestitev v prostor v okviru OPN je potrebna, 
saj so se iskale rešitve v smislu, da bo priključek funk-
cioniral kot polni priključek z možnostjo priključevanja 
poselitvenih območij na obeh straneh avtoceste na 
avtocesto za obe smeri, kar pa pomeni nujen poseg v 
kmetijska zemljišča. V postopku priprave OPN se namreč 
načrtuje širitev mesta Slovenska Bistrica in s tem tudi 

nove industrijske cone prek avtoceste, v okviru katere je 
Občina Slovenska Bistrica že iskala projektne rešitve za 
razbremenitev avtocestnega priključka Slovenska Bistri-
ca – jug in potrebne navezave zahodne obvoznice. Na 
podlagi pripravljene Študije variant in izdelanih projek-
tnih rešitev so potekala usklajevanja z DARS in Direkcijo 
RS za infrastrukturo. Prav tako so že potekali pogovori 
v smislu sodelovanja države in občine pri načrtovanju 
prostorske ureditve skupnega pomena in pripravi dogo-
vora oziroma sporazuma o medsebojnem sodelovanju. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor 
Ludvik Repolusk je podal naslednje pisno vprašanje: 

Spoštovani, v nadaljevanju vam posredujem dopis Jav-
nega zavoda za šport in njihov odgovor, v katerem me 
napotujejo na občino kot lastnika. Zanima me, kako je 
lahko uporabnik razširil gabarite ob zunanji steni Plezal-
nega centra (PC), če v pogodbi, ki jo imajo sklenjeno z 
upraviteljem, to ni predvideno oziroma ta tega ne do-
loča. Prav tako vas že več kot dva meseca prosim tudi 
za pravno podlago za sklenitev takšne pogodbe z upo-
rabnikom, predvsem pa za pravno podlago o mesečni 
uporabnini 170 evrov brez DDV-ja. Še bolj preseneča, 
da se očitno kršijo določila 52. člena ZSPDSLS-1, saj ni 
bilo nikjer zaznati objave, ne na spletni strani lastnika ne 
upravljavca, če bi bila namera skleniti neposredno po-
godbo. Nadalje preseneča sklenjena pogodba o upora-
bi med upravljavcem in uporabnikom, saj določila v 67. 
členu Zakona o stvarnem premoženju države in samou-
pravnih lokalnih skupnosti nedvomno določajo, kdo do-
loča cenik, ki ga sprejme organ za izvrševanje proračuna 
samoupravne lokalne skupnosti, ki predstavlja tržno od-
mero uporabe. Preseneča pa tudi pogodba o letni upo-
rabnini, kar je povsem v nasprotju s 1. točko 67. člena, ki 
določa, kaj pomeni uporabnina. 

Javni zavod za šport Slovenska Bistrica je podal nas-
lednji odgovor: Spoštovani, v mesecih avgustu in sep-
tembru se je pri Plezalnem centru na novo gradila 
klančina pri zunanji plezalni steni. Po poizvedovanju je 
bilo ugotovljeno, da je bil naročnik in plačnik izvedbe 
novozgrajene klančine, katere znesek po končanih delih 
znaša 29.137,28 EUR, Klub AKSB Impol, Prežihova ulica 4, 
Slovenska Bistrica.

Po mojem vedenju gre za kršitev Pogodbe o uporab-
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nini, saj v navedeni pogodbi niso navedene nikakršne 
pravice uporabnika, da bi lahko gradil oziroma dogra-
jeval prostore, ki jih ima v uporabi. Najmanj, kar bi bilo 
potrebno, je, da upravitelj oziroma lastnik sklene dogo-
vor z uporabnikom, s čimer bi se slednjemu dovoljevala 
kakršnakoli širitev oziroma dograditev pri objektu, ki je 
v sklopu pogodbe. Preseneča tudi dejstvo, da so pred-
stavniki AKSB aktivno sodelovali že pri pripravi samega 
objekta in skozi koordinacijo tudi pri sami gradnji. Nihče 
prav tako ni želel slišati opozoril iz meseca marca 2023, 
da je klančina, ki je bila sedaj razširjena, v prvotni izme-
ri neprimerna in bo ogrožala uporabnike. Uporabnik ne 
more po zakonu izvajati investicij na objektu uporabe. 
Lahko pa lastnik oziroma upravitelj. Vsaj po mojem vede-
nju. V tej zvezi vas pozivam, da mi posredujete dogovor, 
soglasje oziroma dokument, iz katerega bo razvidno, da 
se uporabniku s strani upravitelja oziroma lastnika do-
voljuje opraviti spremembe zunaj obstoječih gabaritov. 

Javni zavod za šport Slovenska Bistrica je podal nas-
lednji odgovor: V 4. členu pogodbe o upravljanju med 
Občino in Javnim zavodom za šport je navedeno, da 
upravljavec ne sme brez soglasja lastnika preurejati pro-

storov, nikjer pa ni zapisano, da mora biti to soglasje pi-
sno. Pogovori o projektu so potekali na sestankih med 
lastnikom objekta in AKSB Impol.

Odgovor: Alpinistični klub oziroma uporabnik plezal-
nega centra je na Občino Slovenska Bistrica podal po-
budo za povečanje ploščadi ob zahodnem delu plezal-
ne stene za pridobitev dodatnega prostora za plezalce 
oziroma gledalce, s čimer se je Občina Slovenska Bistrica 
kot lastnica strinjala in s tem seznanila upravljavca objek-
ta. Glede oddaje v uporabo in določitve uporabnine pa 
v nadaljevanju Občina Slovenska Bistrica pojasnjuje: Ob-
čina Slovenska Bistrica je z javnim zavodom Zavod za 
šport na podlagi 19. člena ZSDSLS-1 sklenila pogodbo 
o upravljanju za športni objekt Plezalni center. V primeru 
tega centra je Občina Slovenska Bistrica ravnala enako 
kot pri drugih športnih objektih (stadion, bazen, tenis 
igrišča, športna dvorana itd.), saj je osnovni namen Zavo-
da za šport Slovenska Bistrica, da upravlja športne objek-
te. Obseg upravljanja je določen v 58. členu ZSPSLS-1, ki 
se glasi: (1) Upravljanje nepremičnega premoženja ob-
sega zlasti: – skrb za pravno in funkcionalno urejenost, – 
investicijska vzdrževalna dela, – nastopanje v vlogi inve-
stitorja v imenu in za račun zemljiškoknjižnega lastnika 
pri pridobivanju dovoljenj po predpisih, ki urejajo gra-
ditev objektov, in pri pripravi, organiziranju in vodenju 
investicij v vseh fazah investicijskega procesa in podob-
no, – oblikovanje predlogov novih prostorskih rešitev za 
nepremičnine v upravljanju in sodelovanje pri pripravi 
prostorskih aktov, – oddajo v najem, – oddajo v občasno 
uporabo, – oddajo v brezplačno uporabo in – obreme-
njevanje s stvarnimi pravicami. Skladno z določitvijo 58. 
člena ZSPSLS-1 upravljanje premoženja obsega tudi pra-
vico do oddaje v občasno uporabo. Javni zavod za šport 
je Plezalnemu centru oddal v občasno uporabo in do-
ločil višino uporabnine v skladu s 67. členom ZSDSLS-1, 
zaradi česar ni mogoče trditi, da je pogodba sklenjena v 
nasprotju s 1. točko 67. člena ZSDSLS-1. Prav tako v skla-
du s 5. odstavkom 67. člena ZSDSLS-1 namera o oddaji 
nepremičnega premoženja v uporabo ni potrebna, kar 
pomeni, da vaše trditve o očitni kršitvi določila 52. člena 
ZSDSLS-1, ker na spletni strani lastnika ni bilo zaznati na-
mere o sklenitvi neposredne pogodbe, ne držijo.

Irena Jereb, vodja Oddelka za družbene dejavnosti 
Dr. Vito Martinčič sprašuje, kdaj bo urejeno nefunkcio-

nalno in neurejeno avtobusno postajališče v centru na-
selja Zgornja Polskava. Ponovno sprašuje, kdaj bo ozna-
čen prehod za pešce in izvedena spremljajoča cestna 

OBČINSKI SVET
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signalizacija na lokaciji Klopce.
Odgovor: Avtobusno postajališče v centru Zgornje 

Polskave se bo uredilo v sklopu projekta »Ureditev cen-
tra Zgornje Polskave ob državni cesti (ob Pošti)«. Trenu-
tno tečejo postopki pridobitve zemljišča, potrebnega za 
izgradnjo avtobusnega postajališča na podlagi idejne re-
šitve. Glede prehoda za pešce na Klopcah pa smo dobili 
odgovor Direkcije, da mora projektna rešitev zajemati 
tudi ureditev avtobusnih postajališč. V skladu s tem od-
govorom je treba zagotoviti tudi ustrezna zemljišča za 
izvedbo projekta. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor 
Danica Sagadin Leskovar je podala pobudo, naj se na 

Elekro Maribor posreduje predlog, da se v letni načrt 
investicij za naslednje leto uvrsti še položitev nizkona-
petostnega kabla v zemljo, in sicer v naselju Devina od 
hišne številke 28 do hišne številke 36 oziroma na celotni 
trasi naselja. 

Odgovor: S strani Elektra Maribor smo prejeli odgo-
vor, ki vam ga v nadaljevanju tudi povzemamo: »Spošto-
vani, letni načrti investicij za leto 2025 so bili potrjeni v 
mesecu juliju 2024. Za navedeno kabliranje v naselju 
Devina od H. Š. 28 do H. Š. 36 oziroma na celotni tra-
si naselja bomo pripravili projektno dokumentacijo. Če 
bo možnost, se bo navedeno kabliranje umestilo v LPN 

2025. Če umestitev v LPN 2025 ne bo možna, bomo na-
vedeno investicijo umestili v LPN 2026 in posledično iz-
vedli kabliranje NNO.«

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor 
Drago Capl je podal dopolnitev pobude, ki je bila po-

dana na seji 14. februarja 2024 v zvezi z modernizacijo 
ceste Cezlak–Pesek, in sicer da Občina Slovenska Bistrica 
skupaj z Občino Oplotnica in Občino Zreče poda pisno 
zahtevo na Ministrstvo za infrastrukturo, da naj podajo 
natančen terminski načrt za nadaljevanje del na tem od-
seku.

Odgovor: V zvezi z modernizacijo ceste Cezlak–Pesek 
se pripravlja ponovni dopis glede natančne opredelitve 
terminskega načrta za nadaljevanje oziroma zaključka 
del na tem odseku in se bo po uskladitvi s sosednjima 
občinama posredoval na Direkcijo RS za infrastruktu-
ro. Ker je bila v decembru 2024 podana vloga za izdajo 
dovoljenja oziroma soglasja za uporabo občinskih cest 
v času zapore državne ceste, naj bi letos stekla sanacija 
600 m dolgega odseka te ceste.

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor
Tomaž Ajd 

V Domu krajanov Makole so 6. februarja gostili akade-
mijo ob slovenskem kulturnem prazniku. Na prireditvi 
so podelili priznanja Štefana Romiha za delo na po-
dročju ljubiteljske kulture v občinah Makole, Poljčane 
in Slovenska Bistrica za leto 2024. Priznanja sta vročila 
predsednik Odbora za priznanja Štefana Romiha Bo-
štjan Jug in župan Občine Makole Franc Majcen. 
Plaketo Štefana Romiha z listino za posebne dosežke 
na področju ljubiteljskega kulturnega delovanja sta 
prejela Blaž Gregorič iz Slovenske Bistrice (KD Slomšek 
Slovenska Bistrica in KUD Štefan Romih Črešnjevec) in 
družina Skledar iz Starega Grada (Prosvetno društvo 
Anice Černejeve Makole).
Dobitniki priznanj Štefana Romiha za leto 2024 pa so: 
Rok Dragič iz Slovenske Bistrice (DPD Svoboda Sloven-
ska Bistrica), Miran Gracej z Velikega Tinja (KUD Oton 

Župančič Tinje) in Komorni zbor KUD Šmartno na Po-
horju  (KUD Šmartno na Pohorju).
V kulturnem programu so nastopili članice in člani 
Prosvetnega društva Anice Černejeve Makole in pode-
želske mladenke Društva podeželske mladine Ložnica. 

Tomaž Ajd

V MAKOLAH PODELILI PRIZNANJA ŠTEFANA ROMIHA ZA LETO 2024 

Foto: Jan Kolar
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V ponedeljek, 3. februarja, smo v naši knjižnici gostili Ka-
tjo in Majdo Temnik z Zeliščnega vrta in kmetije Majnika. 
Predstavili sta nam pomen žit v razvoju človeka, od kod 
izvirajo in kako so se skozi zgodovino pojavljala tudi v 
naši civilizaciji. 
Nato je sledila predstavitev knjige Semenarimo z ljubez-
nijo. Gospa Nuša Hamler, članica društva Ajda Koroška in 
ljubiteljska vrtnarka, nam je predstavila svojo knjigo, ki je 
nastala iz praktičnih izkušenj pridelovanja semen v njiho-
vem vzorčnem vrtu na Muti. V zelo zanimivi predstavitvi 
so obiskovalci izvedeli, kako pomembno je, da ohrani-
mo domača semena, ki so prilagojena na naš življenjski 
prostor, in na kakšen način si jih lahko pridelajo sami. 
Poudarila je, da mora biti skrb za samooskrbo s semeni 
in širjenje znanja o rokovanju z njimi naša prioriteta in 

dolžnost, če jih želimo ohraniti za naše zanamce.
Obiskovalci so predavanje in predstavitev zapuščali 
s kopico novih informacij in znanj, izbrali pa so si tudi 
kakšno vrečko semena, ki so ga pridelali na Zeliščnem 
vrtu Majnika.  Vrtnarska srečanja v Osrednji knjižnici Slo-
venska Bistrica potekajo vsak prvi ponedeljek v mesecu, 
so brezplačna in namenjena vsem, ki jih zanimata biodi-
namično vrtnarstvo in pridelava domačih semen. 

Aleksandra Repnik Merc

OHRANIMO DOMAČA 
SEMENA

V dnevni čitalnici osrednje knjižnice je bila v ponedeljek, 
10. februarja 2025, gostja literarnega večera pisateljica 
Mojca Rudolf. 
Mojca Rudolf je plodovita vsestranska pisateljica, ki je do 
sedaj izdala štiriindvajset knjig, od tega jih je prvih se-
demnajst izšlo pri različnih založbah. Zadnjih sedem je 
po pisateljskem premoru izdala v samozaložbi. Piše za 
otroke, mladino in tudi za odrasle. Za knjigo Zmenki, ki 
na simpatičen in doumljiv način prikazuje Ivana Cankar-
ja, je leta 2020 prejela priznanje za najboljše prozno delo, 
izdano v samozaložbi.
Avtorica je obiskovalcem zaupala, kako je potovanje s 
hčerko dejansko spremenilo tok življenja vsej njeni dru-
žini. Počitnikovali sta na enem izmed grških otokov, kjer 
sta spoznali in se resnično spoprijateljili z družino iz Irske. 
Sledilo je potovanje na Irsko. Zgodovina, kultura, ljudje, 
narava … dežela jo je očarala in prevzela. Odraz potova-
nja in raziskovanja je nastanek pisateljičine bralne uspe-
šnice, trilogije Temačna skrivnost Irske: Solze, ki jih ni, 
Nasmeh, ki molči in Žalost, ki bledi, kjer odkriva temačne 

skrivnosti Irske. Izdana trilogija jo je dejansko izčrpala in 
je ob koncu celo zbolela.
Pisateljica je na vprašanje, katero svoje delo ima najraje 
oziroma na katero je najbolj ponosna, odgovorila: »Naj-
brž je za pisatelja na to vprašanje najtežje odgovoriti.« 
Zagotovila pa je, da je ob pisanju njenega zadnjega dela, 
ki je hkrati prva slovenska potopisna kriminalka – Lep 
dan za (h)umor, izjemno uživala. Zbranim je ob simbo-
lično postavljenih vprašanjih in pravilnih odgovorih po-
darila knjigi. 
Mojca Rudolf piše novo, kot jo imenuje, turistično krimi-
nalko, ki je umeščena na hrvaške otoke. 

Tanja Jakolič

LITERARNI VEČER Z 
MOJCO RUDOLF
»Potovanje je bilo usodno!«
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Pogled v prihodnost
Knjižnica Josipa Vošnjaka Slovenska Bistrica v letu 2025 
obeležuje dve pomembni obletnici, in sicer 50-letnico 
ustanovitve Pionirske knjižnice in 60-letnico ustanovitve 
Matične knjižnice v Slovenski Bistrici. Odločili smo se, da 
posebno pozornost namenimo mladim bralcem in tis-
tim, ki v svet branja šele vstopajo. Zato v mesecu maju, 
29. maja 2025, organiziramo v Viteški dvorani gradu Slo-
venska Bistrica 2. Stepišnikovo strokovno posvetovanje, 
katerega tema je branje otrok in mladostnikov v digitalni 
dobi ter kako jih povabiti med knjižne police. Predsta-
vljeni bodo strokovni prispevki na predpisano temo in 
projekti, ki temeljijo na spodbujanju branja pri otrocih in 
mladostnikih, ter primeri iz dobrih praks. 
V mesecu maju bo na oddelku za odrasle v vitrinah na 
ogled pregledna razstava o Pionirski knjižnici v Slovenski 
Bistrici. To razstavo bo dopolnila razstava likovnih izdel-
kov otrok iz Osnovne šole Kajetana Koviča Poljčane, ki 
bo krasila prostore oddelka za odrasle in Pionirske knji-
žnice. Šolo smo povabili k sodelovanju, saj bodo otroci 
ustvarjali na temo Mačka Murija, ki prav v letošnjem letu 
praznuje jubilej. Obeležuje se namreč 50-obletnica prve 
izdaje pravljice o tem znamenitem mačkonu. 
Odrasle bralce bomo v okviru bralne značke za odrasle 
povabili med knjižne police na temo (ne)znanih Sloven-
cev. Več pa v mesecu marcu, ko bo tudi uradna otvoritev 
že 12. sezone Vošnjakove bralne značke za odrasle. Sicer 
pa skozi vse leto knjižnica ponuja bogat nabor kakovo-
stnih in raznovrstnih prireditev.
Otrokom, mladostnikom in tistim, ki šele vstopajo v svet 
branja, nudi knjižnica širok spekter prireditev in kako-
vostno knjižnično gradivo. Novost zanje je projekt Gre-
mo po pravljico – medgeneracijski bralnospodbujeval-

ni projekt, s katerim je v letu 2024 začela bibliotekarka 
Mojca Plaznik Plavec v krajevni Knjižnici Makole. S tem 
projektom bomo mlade v mesecu maju nagovorili in 
medse povabili v vseh krajih, kjer delujejo enote osre-
dnje knjižnice v Slovenski Bistrici. Nameni projekta so 
promocija branja, medgeneracijsko sodelovanje in tudi 
krepitev sodelovanja krajevne knjižnice z lokalnim oko-
ljem. Sicer pa v tem letu praznovanja knjižnica ponuja še 
številne dodatne aktivnosti, s katerimi krepi promocijo 
branja, medgeneracijskega sodelovanja in povezanost z 
lokalnim okoljem. 
Pogled v zgodovino
Knjižničarstvo na Slovenskobistriškem sega v čas srede 
19. stoletja, v leto 1858, ko je v Slovenski Bistrici naro-
dno zavedni farni kaplan Matevž Vrečko ustanovil farno 
knjižnico. Z začetki knjižničarstva in čitalništva sta na 
območju med Pohorjem in Bočem povezana narodna 
buditelja dr. Josip Vošnjak, zdravnik in pisatelj, ter Lovro 
Stepišnik, prvi potujoči knjižničar, bukovnik in zbira-
lec ljudskega slovstva. V »Zidarskem mlinu« na Zgornji 
Ložnici sta namreč leta 1863 ustanovila prvo Bralno dru-
štvo pod Pohorjem in knjižnico Slovenska bukvarnica. 
Namen je bil spodbuda preprostim ljudem k izobraže-
vanju, branju, pisanju in širjenju slovenske besede. Leta 
1868 je dr. Vošnjak v Slovenski Bistrici ustanovil Čitalnico, 
ki je bila kraj srečevanja rodoljubov. Z leti je njeno delo-
vanje zaspalo in ponovno oživelo leta 1906 z izvolitvijo 
odbora, nakar se je leta 1908 preimenovala v Dr. Josip 
Vošnjakovo javno ljudsko knjižnico v Slovenski Bistrici. 
Njeno delovanje se je soočalo z izzivi prve in predvsem 
druge svetovne vojne, ko je bila leta 1946 knjižnica na 
novo odprta pod imenom Ljudska knjižnica Slovenska 
Bistrica. Knjižnica se je vseskozi srečevala z izzivi prostor-

KNJIŽNICA V LETU PRAZNOVANJA
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ske stiske in maloštevilno knjižno zbirko. 
Matična knjižnica občine Slovenska Bistrica 
Naslednica ljudske knjižnice je bila Matična knjižnica 
občine Slovenska Bistrica, katere otvoritev je bila 8. fe-
bruarja 1965. Za upravnika in kasnejšega ravnatelja je bil 
izbran Miljutin Arko, ravnatelj osnovne šole na Spodnji 
Polskavi. Svoj prostor je knjižnica dobila v prostorih da-
našnje knjižnice, kjer so imele svoj prostor knjižnica, či-
talnica in študijska soba. Sicer pa je to obdobje, ko začne 
Matična knjižnica širiti svojo dejavnost na območje med 
Pohorjem in Bočem, in sicer v okviru potujoče knjižnice 
in s posojanjem kompletov knjig društvenim knjižnicam. 
V knjižnici so prirejali družabne večere in literarna sreča-
nja s predvsem domačimi ustvarjalci, gostili razstave sli-
karjev ter v okviru knjižnice začeli ustanavljati etnograf-
ski muzej, kot predhodnika domoznanske zbirke. 
Pionirska knjižnica
8. februarja 1975 so svoj prostor z otvoritvijo Pionirske 
knjižnice dobili mladi bralci in tisti, ki v svet branja šele 
vstopajo. Potreba po tem se je kazala, saj so otroci vse 
bolj zahajali med knjižne police. Ustanovitev Pionirske 
knjižnice pa jim je poleg izposoje knjižnega gradiva po-

nudila tudi ure pravljic, knjižne uganke, kvize in srečanja 
z literarnimi ustvarjalci. Temelje pri delu z mladimi bralci 
je postavila knjižničarka Kristina Šega. Pionirsko knjižnico 
je strokovno uredila in knjižnica je postala kraj za ustvar-
jalnost, književno vzgojo in druženje. Prva pisateljica, ki 
jo je gostila na srečanju z mladimi bralci, je bila Erna Sta-
rovasnik. 

Natalija Stegne

KNJIŽNICA
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Šanson, poezija, kabaret, satira – vse, kar je potrebno za 
kakovosten petkov večer, ki se je zgodil 10. januarja 2025 
v Osrednji knjižnici Slovenska Bistrica, ko so obiskovalce 
vidno navdušila glasbena skupina Jejž muzika iz Sloven-
ske Bistrice.

Skupino sestavljajo štirje uspešni glasbeniki, vsi po 
poklicu učitelji glasbe ali instrumentov. Kot so se sami 
predstavili, skupino sestavljajo »jejž« Peter Skerbiš na 
harmoniki, »jejž« Marjan Krajnc na kitari in vokalu, »jejž« 
Mladen Ravnikar na cajonu in »jejžek« Gregor Ravjak 
na kontrabasu. V takšni zasedbi so se tokrat premierno 
predstavili.
Skupina izvaja karikirane priredbe znanih pesmi in po-
pevk iz slovenske in tuje zakladnice, pa tudi avtorske 
skladbe. Pravijo, da pesmi radi potegnejo iz naftalina, 
posebej tiste s sporočilno vrednostjo in poetično lepoto, 
ter izvedbo popestrijo z aktualno tematiko.
Na petkovem večeru so se med drugim predstavili z 
Mežkovimi pesmimi, obudili Predinovega Praslovana in 
Puntarsko Iztoka Mlakarja, se spomnili dobrega sloven-
skega filma z En hud pesjan je živel, potovali po Sloveniji 
s hudomušno tolminsko narodno Pepeu, niso pozabili 
na velikega Prešerna in njegove okrogle pesmi, pa še 
malo po bivši Jugoslaviji z Balaševićem in njegovo Pe-
smo o jednom petlu ter z avtobusom iz filma Ko to tamo 
pjeva, izvedli pa so tudi avtorsko skladbo Pohorja ne 
damo.
Obiskovalci so vidno uživali v čarobnem glasbenem ve-
čeru in zagotovo bo v knjižnici še kakšen. 

Janja Halužan

VEČER Z BISTRIŠKIMI 
JEJŽI  

V ponedeljek, 27. 1. 2025, smo v Osrednji knjižnici Slo-
venska Bistrica gostili prvo predstavitveno predavanje 
Marjetke in Roberta Marčiča, ki sta mednarodno licenci-
rana in certificirana HYL Workshop trenerja po metodo-
logiji Luise L. Hay ter imata licenco mednarodnega zdru-

ženja NLP, opravljen mednarodni program Theta healing 
Praktik po Vianni Stibal in poznavanje vedske astrologije 
– djotiš.
Predstavila sta se z uvodnim predavanjem Kako vzljubiti 
sebe oziroma kako se imeti rad ter nam po dvanajstih 
korakih do ljubezni in sebe približala omenjeno meto-
do. Predavatelja sta izpostavila misel, da to, kar nosimo v 
sebi, vidimo pri drugih, zato je najpomembneje, da de-
lamo na sebi in svojih pomanjkljivostih. 
Koraki so temelj, po katerih dosežemo ljubezen do sebe, 
zato jih je treba v čim večji meri upoštevati in se prene-
hati kritizirati, si odpustiti, se nehati plašiti, biti prijazni 
in potrpežljivi sami s seboj, biti prijazni do svojega uma, 
se pohvaliti, si stati ob strani, ljubiti svoje negativnosti, 
skrbeti za svoje telo, delati tehniko z ogledalom, se ljubiti 
v sedanjem trenutku ter se čim več zabavati.
Za konec so se udeleženci predavanja prepustili še vo-
deni meditaciji in z novim ali obujenim znanjem preži-
veli poučen večer

Janja Halužan

KAKO SE IMETI RAD
Predavanje Marjetke in Roberta Marčiča
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V Bistriškem gradu so v četrtek, 13. februarja, razglasili 
najboljše športnike in športnice v občini Slovenska Bi-
strica za leto 2024. Športna zveza Slovenska Bistrica je na 
športno-zabavni prireditvi s priznanji nagradila kolektive 
leta, perspektivne športnike, perspektivno ekipo in špor-
tne delavce, podelila je tudi posebna priznanja. Prestižna 
naslova športnice in športnika leta sta osvojila športna 
plezalka Lucija Tarkuš, članica Alpinističnega kluba Impol 
Slovenska Bistrica, ki si je četrtič zapored prislužila naziv 
najboljše športnice leta v občini, in David Štarkel, član 
Judo kluba Impol, ki je prvič postal najboljši športnik v 
občini. 

Tomaž Ajd

LUCIJA TARKUŠ IN DAVID ŠTARKEL NAJBOLJŠA
ŠPORTNIKA V LETU 2024

Foto: Foto Čerič




